
تولید نیروگاه های حرارتی به ۱۴۰ 
میلیون مگاوات ساعت رسید

مدیرکل دفتر فنی تولید شــرکت برق حرارتی با اشاره به اینکه تولید روزانه نیروگاه های حرارتی از 
مرز ۱.۱ میلیون مگاوات ساعت انرژی عبور کرده است، گفت: تولید برق این واحدها از ابتدای سال 
تاکنون با رشد دو درصدی نسبت به مدت مشابه سال گذشته به ۱۴۰ میلیون مگاوات ساعت رسیده 
است.به گزارش ایسنا، اسماعیل نمازی با اشاره به آمادگی کامل نیروگاه های کشور برای تامین برق 
پیک تابستان امسال، افزود: از این میزان تولید ۵۸ درصد آن مربوط به واحدهای سیکل ترکیبی است 
که میزان تولید انرژی آن ها با افزایش دو درصدی نسبت به مدت مشابه سال گذشته به ۷۹ میلیون 
مگاوات ســاعت رسیده است.نمازی یادآور شد: در دولت ســیزدهم با افزوده شدن ۱۴ واحد بخار 
جدید نیروگاه های سیکل ترکیبی جهرم، هریس، ارومیه )دو واحد(، چابهار، بعثت پارس جنوبی)دو 
واحد(، غرب کارون، عسلویه، فردوســی، خرم آباد، سبلان)دو واحد( و کربنات سدیم سمنان شاهد 
جهش تولید نیروگاه های ســیکل ترکیبی به عنوان واحدهای تولید کننده برق دوســتدار محیط 
زیست هستیم.وی اضافه کرد: تبدیل نیروگاه های گازی به سیکل ترکیبی از کارآمدترین روش های 
بهبود راندمان نیروگاه های حرارتی کشــور به شــمار می آید که نه تنها برای صنعت برق، بلکه برای 
محیط زیست و صرفه جویی در مصرف سوخت نیز بسیار مؤثر است و در سال های آینده شاهد اثرات 
گسترده آن خواهیم بود. تنها از محل افتتاح این واحدهای جدید سالانه سه میلیارد و ۲۵۰ میلیون 
مترمکعب در مصرف سوخت صرفه جویی خواهد شد. مدیرکل دفتر فنی تولید شرکت برق حرارتی 
با اشاره به اینکه از ابتدای سال تاکنون بخش اعظم برق مورد نیاز کشور توسط نیروگاه های حرارتی 
تامین شــده است، گفت: میزان تولید برق واحدهای گازی در این مدت با افزایش ۱.۵ درصدی به 

۲۷ میلیون مگاوات و سهم تولید واحدهای بخاری نیز به ۳۲ میلیون مگاوات ساعت رسیده است.

عضو هیات رییسه مجلس با بیان اینکه در حوزه مسکن، در سه سال اخیر دولت شهید 
رییســی، بیش از دومیلیون و ششصدهزار نفر، از چهل میلیون تومان تا پانصدمیلیون 
تومان به این دولت اعتماد کردند و متقاضی نهضت ملی مسکن هستند، گفت: وزیری 
امروز باید انتخاب شود که ناگهان این  اقدامات متوقف نشود و سرنوشت مسکن مهر 
تکرار نشــود.به گزارش ایسنا، پس از برگزاری مراسم تحلیف رییس جمهور در هفته 
گذشته و پایان کار شــورای راهبردی دولت چهاردهم با ارائه گزینه های پیشنهادی 
برای هر کرسی کابینه، حالا طی روزهای آتی، مجلس شورای اسلامی میزبان وزرای 
پیشــنهادی خواهد بود تا با اخذ رای اعتماد از ســوی نمایندگان مردم، هیات دولت 
آقای پزشــکیان رسما شروع به کار کند.در حالی که پیش از اعلام رسمی گزینه های 
پیشــنهادی، اسامی محمد اسلامی، محسن پورســید آقایی، عباس آخوندی، پیروز 
حناچی و فرزانه صادق مالواجرد بین گزینه های اصلی شــورای راهبردی برای وزارت 
راه و شهرســازی شنیده می شود، عضو هیات رئیسه مجلس شورای اسلامی، در یک 
برنامه تلویزیونی بر لزوم تکمیل پروژه های مسکنی در دولت آینده تاکید کرد.مجتبی 
یوسفی، عضو هیات رییسه مجلس شب گذشته با حضور در برنامه تلویزیونی »پایش« 
بــا تاکید بر اینکه معیار رای اعتماد نمایندگان به وزرای پیشــنهادی، باید کارنامه و 
برنامه اجرایی وزیر باشد گفت: در هشت سال دولت اقای روحانی تنها در زمان وزارت 
اقای اســلامی اقدامات گره گشــا، در حوزه مسکن انجام شــد. ما در ۶ سال ابتدایی، 
تعهدات مسکنی دولت نسبت به مردم، نیمه کاره رها شد و مسکن مهر تکمیل نشد. 
امروز وزیری باید انتخاب شــود که ناگهان مسیر طرح های مسکنی دولت گذشته را 
متوقف نکند تا سرنوشت مسکن مهر تکرار نشود.نمایندگان مجلس کارنامه اجرایی و 
برنامه وزیر را دریابندیوسفی با اشاره به اینکه بین هشتاد و پنج میلیون ایرانی، نوزده 
نفر ادعا می کنند که می توانند در مدیریت اجرایی کشــور نقش داشته باشند، گفت: 
نمایندگان مجلس باید به نمایندگی از مردم، فارغ از بحث های سیاسی، این وزرا را در 
مســائل تخصصی به چالش بکشند. نباید وزیری بتواند با برنامه کپی  شده ای بیاید و 
با وعده های آدم های بیرون یا داخل مجلس رأی نمایندگان را بگیرد. وزیر باید برنامه 
اجرایی قابل پایشــی داشته باشد که آن هم مستلزم یک کارنامه است.لزوم پایبندی 
وزیر راه پیشنهادی به تعهدات مســکنی دولت عضو هیات رییسه مجلس گفت: در 
حوزه مسکن، در سه سال اخیر دولت شهید رییسی، بیش از دومیلیون و ششصدهزار 
نفر، از چهل میلیون تومان تا پانصدمیلیون تومان به این دولت اعتماد کردند و متقاضی 
نهضت ملی مســکن هستند. آن هم بعد از یک دهه رکود در دولت گذشته که برای 
مسکن هیچ برنامه ای نداشتیم و افتخار وزیر دولت این بود که حتی یک مسکن مهر 
ســاخته نشد. رئیس جمهور شهید شانزده جلسه شورای عالی مسکن را برگزار کرد و 
تعداد قراردادهای منعقد شــده با بانک ها از دویســت هزار قرارداد در اوایل دولت، به 

هشتصدهزار قرارداد رسید و مردم آورده هایشان را آوردند و برخی  زمین گرفتند.

او تاکید کرد: وزیری امروز باید انتخاب شــود که ناگهان این  اقدامات متوقف نشــود 
و سرنوشــت مسکن مهر تکرار نشود. در دوره هشت ســاله دولت اقای روحانی، تنها 
در زمان وزارت آقای اســلامی در ســال آخــر دولت بود که اقداماتی انجام شــد و 
گره گشایی هایی هم شــد. اما پیش از آن، مردم ناگهان دیدند که سرمایه هایشان بر 
باد رفته و از مستاجری به بدهکاری به سیستم بانکی بلاتکلیف مانده اند. وزیر راه باید 
کسی باشد که نگذارد چنین تجربه  تلخی تکرار شود.یک تیر و دو نشان سرمایه گذاری 
در حوزه مســکن؛ خانه دار کردن مردم و حل مشکل بیکاری یوسفی با اشاره به لزوم 
سرمایه گذاری در حوزه مســکن برای حل مشکل مسکن و اشتغال بیان کرد: دولت 
شــهید رئیسی متوجه شــده بود که اگر می خواهیم مشکل بیکاری و اشتغال را حل 
کنیم، باید در پروژه های عمرانی و مســکن سرمایه گذاری کنیم. با همین نگاه، منابع 
خرد مردم که بیش از دویســت و هفتادهزارمیلیارد تومان است، جمع آوری شد تا با 
ســرمایه گذاری در حوزه مسکن هم اشتغال ایجاد شود و هم نیاز شش و نیم میلیون 
خانوار مستاجر را حل  کند. که اگر این اتفاق نمی افتاد این پول ها وارد بازارهای دلالی 
می شد و دوباره تورم را به جامعه برمی گرداند.عضو هیات رییسه مجلس تصریح کرد: 
نمایندگانی که قرار اســت به وزرای پیشنهادی رای بدهند باید ببینند از سال نود و 
پنج که بودجه کشور حدود هزار میلیارد تومان بوده، چه میزان از بودجه های عمومی 
و بودجه های شرکت های دولتی، به پروژه های عمرانی تملک و دارایی اختصاص یافته 
اســت؟ از ســیصد و چهل هزار میلیارد تومان بودجه، پنجاه هزار میلیارد تومان به 
پروژه های عمرانی اختصاص یافته اســت. در دولت گذشته اما اتفاق خوبی افتاد و از 
دو هزار و هشــتصد همت، چهارصد هزار همت به پروژه های عمرانی اختصاص پیدا 
کرد. نگاه وزیر به مشکلات کشور باید بلندمدت و ملی باشدیوسفی در پایان با تاکید 
بــر اینکه نمایندگان مجلس باید با نگاهی ملی به وزیری رای اعتماد بدهند که نگاه 
بلندمدت داشته باشد، گفت: قطعا که پیگیری یک دستگاه ام آرآی و راه روستایی و... 
وظیفه ما نمایندگان مجلس است اما باید حواسمان باشد که آینده چهار سال کشور 
در موضوعات اقتصادی، سیاسی، بهداشت و درمان و فرهنگی در گروی انتخاب وزیری 
اســت که نگاه بلندمدت و ملی داشته باشــد. اگر قوانین ما به عنوان قانونگذار و بعد 
اجراکننده توسط دولت و شخص وزیر، برنامه متقنی برای حل مشکلات کشور داشته 
باشد، مشکل روستا و حوزه انتخابی من نماینده هم حل می شود. در غیر این صورت، 
من در کوتاه مدت به وزیری رأی می دهم، مثلًا اعتباری می گیرم، روستایی را آسفالت 
می کنم ولی بعد از آن با بیکاری جوانان، تورم و... مواجه می شوم و در بلندمدت سفره 

مردم کوچک می شود.

روزنامه اقتصادی ، سیاسی ،اجتماعی، فرهنگی و صبح ایران
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فرمانده کل سپاه پاسداران گفت: رژیم صهیونیستی گودال هایی به وسعت و حجم خود حفر می کند که به تدریج خود را دفن خواهد کرد و وقتی پاسخ محکمی 
دریافت کند، می فهمد در محاسبه اشتباه کرده ، مدام در محاسبه اشتباه می کنند و این بار هم این اشتباه را تکرار کردند.به گزارش ایسنا، سردار حسین سلامی 
در آیین گرامیداشت روز خبرنگار که از سوی بسیج رسانه برگزار شد، با بیان این که »انسان ها جهان را آنگونه می سازند که افکار و آرا و اندیشه های آنان شکل 
می گیرد«، اظهار کرد: اینکه گاه می گوییم جهان، جهان نبرد رسانه ها، افکار و روایت هاست یعنی همین که جهان دنیای مرگ فاصله هاست . وی افزود: اینکه 
گاهی می خوانید مقالاتی درباره تصرف قلب ها و اذهان منتشر می شود به این مفهوم است که ذهن ها و قلب ها که مرکز معرفت و شناخت و محاسبه گری انسان 

است مورد هدف قرار گرفته است .

www.sobh-eqtesad.ir

سرلشکر سلامی: رژیم صهیونیستی اشتباه کرد

info@sobh-eqtesad.ir

استان های برتر خرید تضمینی 
گندم معرفی شدند

شرکت بازرگانی دولتی ایران با اعلام خرید ۱۰ میلیون و ۳۴۶ هزار تنُ گندم، 
۵ استان صدرنشین در لیگ برتر خرید این محصول استراتژیک را معرفی کرد.

به گزارش ایسنا،   شرکت بازرگانی دولتی ایران اعلام کرد: به ترتیب استان های 
خوزستان با خرید یک میلیون و ۶۲۳ هزار تنُ، گلستان با خرید یک میلیون 
و ۱۵ هزار تنُ، فارس با خرید ۸۸۹ هزار تنُ، کردستان با خرید ۸۷۵ هزار تنُ 
و کرمانشاه با خرید ۷۷۱ هزار تنُ گندم، در صدر دریافت گندم از کشاورزان 
جای دارند.بر اساس این گزارش، بعد از این ۵ استان، به ترتیب استان های 
همدان، خراسان رضوی و آذربایجان غربی هر یک با خرید بیش از نیم میلیون 
و استان های لرستان، ایلام، مرکزی، اردبیل، زنجان و آذربایجان شرقی هر یک 
با خرید ۳۰۰ هزار تا نیم میلیون تنُ گندم، در رتبه های ششم تا چهاردهم 
قرار گرفته اند.این گزارش می افزاید، به ترتیب استان های کرمان و قزوین، هر 
یک با خرید ۲۰۰ تا ۳۰۰ هزار و استان های اصفهان، خراسان  شمالی، تهران و 
مازندران، هر یک با خرید ۱۰۰ تا ۲۰۰ هزار تنُ گندم در رده های پانزدهم تا 
بیستم جا خوش کرده اند.گفتنی است، با افزایش یک و نیم میلیون تنُی دریافت 
گندم در مقایسه با سال گذشته، میزان خرید گندم از رشدی بالغ بر ۱۷ درصد 

برخوردار بوده است.

ریزش سنگین بازار جهانی 
ارزهای مجازی

در معاملات ساعات گذشته بازار جهانی ارزهای مجازی بازار ریزش سنگینی 
را تجربه کرده است.به گزارش خبرنگار مهر به نقل از کوین مارکت کپ، در 
معاملات ساعات گذشــته بازار جهانی ارزهای مجازی بازار ریزش سنگینی 
را تجربــه کرد به گونه که بیت کوین به عنوان مهمترین ارز بازار ۱۳ درصد 
منفی شد.بر همین اساس قیمت بیت کوین به ۵۲ هزار و ۶۴۷ دلار رسیده 
که نسبت به ۷ روز پیش بیش از ۲۴ درصد سقوط کرده است.سقوط اتریوم 
اما از ۲۰ درصد عبور کرده و این ارز مجازی ســنگین ترین سقوط را در بازار 
امروز به ثبت رســانده است. این ارز مجازی در ۷ روز گذشته در مجموع ۳۰ 
درصد سقوط کرده است و هر واحد اتریوم هم اکنون با قیمت ۲۳۱۱ دلار در 
حال معامله اســت. باینانس هم در معاملات روز جاری ۱۵.۷ درصد ریخت 
و به قیمت ۴۴۲ دلار رســید.دوج کوین نیز یکی از سنگین ترین ریزش های 
امــروز را از آن خود کرد و با بیش از ۱۷ درصــد ریزش به قیمت ۰.۰۸۷۸ 

دلار رسیده است.

مدیرعامل توانیر تشریح کرد

اعلام برنامه تامین برق صنایع 
بزرگ

مدیر عامــل توانیر با اعلام اینکه برق مورد نیــاز صنایع بزرگ طبق برنامه  
در حال تامین اســت، گفت: به نظر می رسد که بخش عظیمی از نیروگاه ها 
تا پایان ســال ۱۴۰۴ وارد مدار شــوند و امکان تامیــن برق صنایع انرژی بر 
فراهم شــود.به گزارش ایســنا، مصطفی رجبی مشهدی به جزئیات مباحث 
مطرح شده در جلســه اخیر توانیر با وزارت صمت اشاره کرد و گفت: هفته 
گذشته جلسه ای را با وزارت صمت برگزار کردیم که در ادامه این جلسه و نیز 
مذاکرات انجام شــده، برنامه مفصل و دقیقی برای تامین برق صنایع در نظر 
گرفته شــد.او اعلام کرد: صنایع به احداث نیروگاه با ظرفیت تولید ۱۰ هزار 
مگاوات برق مکلف هســتند. تاکنون از این میزان یک هزار و ۸۰۰ مگاوات 
نیروگاه احداث شده است.رجبی مشهدی ادامه داد: امیدواریم صنایع انرژی بر 
کشور بتوانند طبق برنامه ریزی های انجام شده تا پایان سال ۱۴۰۴ موفق به 
راه اندازی ۱۰ هزار مگاوات نیروگاه شــوند.مدیر عامل توانیر از آغاز عملیات 
اجرایــی ۶۰۰۰ مگاوات نیروگاه خبر داد و گفت: به نظر می رســد که بخش 
عظیمی از نیروگاه ها تا پایان ســال ۱۴۰۴ وارد مدار شــوند و امکان تامین 
برق صنایع انرژی بر فراهم شود.رجبی مشــهدی اظهار کرد: در صورتی که 
صنایع کوچک نیروگاه کوچک )DD( وارد مدار کنند، می توان برق مورد نیاز 
این واحدها را تامین و بــه آنها تحویل داد. نحوه تامین برق صنایع کوچک 
وی در ادامه به اقدامات انجام شــده برای تامین برق صنایع کوچک اشاره و 
اعلام کرد: در این زمینه یک تفاهم نامه  مابین توانیر و ســازمان شهرک های 
صنعتی برای تامین برق صنایع کوچک امضا شــده است. مدیر عامل توانیر 
در گفت وگو با پایگاه خبری بازار سرمایه، تامین برق صنایع کوچک را به سه 
دسته تقسیم کرد و گفت: دسته نخست که جزو واحدهای کارگاهی، صنفی 
و صنعتی هســتند با هیچ محدودیتی در مصرف برق روبه رو نیستند.او ادامه 
داد: شــهرک های صنعتی یک روز در هفته با محدودیت مصرف برق مواجه 
هســتند و در برنامه مدیریت مصرف مشارکت دارند. رجبی مشهدی گفت: 
همچنیــن برق صنایع بزرگ نیز مطابق برنامه هــای پیش رو در حال تامین 
اســت. مدیر عامل توانیر در ادامه با تاکیــد بر تامین برق صنایع خودتامین 
اعلام کرد: صنایعی که جزو ماده ۴ قانون مانع زدایی از صنعت برق، مشمول 
محدودیت یا مدیریت مصرف برق در فصل تابستان نمی شوند و برق مورد نیاز 
این صنایع مطابق نیروگاه تحت اختیار آنها تامین خواهد شد. آخرین جزئیات 
از ماده ۲۵ قانون بهبود محیط کســب وکار مدیر عامل توانیر درباره ماده ۲۵ 
قانون بهبود محیط کســب وکار و پرداخت ضرر و زیان به صنایع تحت تاثیر 
اختلاف قطعی برق اعلام کرد: تاکنون در این زمینه نرخی تعیین نشده اما از 
آنجا که صنایع باید خود اقدام به احداث نیروگاه کنند شرایط باید به گونه ای 
فراهم شــود که با احداث نیروگاه، انرژی پایدار این واحدها تامین و کمترین 

ضرر به آنها تحمیل شود.

گزیده خبر کنعانی در نشست خبری:

ترور در ذات و ماهیت رژیم صهیونیستی است

سهم ۶۰درصدی یک شرکت 
دانش بنیان در صادرات داروهای 

بیوتک

تخلیه و بارگیری انواع کالا در بندر امیرآباد 
از مرز ۲ میلیون تن گذشت

شرکت های تولیدکننده داروهای بیوتکنولوژی سهم ۶۰ درصدی از صادرات دارویی کشور را بر عهده 
دارد و بــه ۳۲ مقصــد صادراتی محصول خود را توزیع می کند، به دلیل نبــود ارتباطات بانکی حتی 
بانک های برخی کشــورهای دوست از همکاری با این شــرکت ممانعت می کنند و به گفته آنها حالا 
این شــرکت بازار ۲۰ میلیون دلاری دارویی یکی از کشــورهای مقصد را رها کرده و از ســال جاری 

صادراتی به این کشور نداشته است.....

ورود پتروشیمی ها به انرژی های پاک

آب شرب ۴۵۵۰ نفر در شهر باغملک و 
روستای کلدوزخ ایذه پایدار شد

مدیرعامل راه آهن خبر داد

بهره برداری از ۳۰۰ کیلومتر خط ریلی
 تا پایان سال
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گزیده خبر
پزشکیان در آیین تکریم و معارفه رئیس سازمان برنامه و بودجه:

ضرورت نظارت برخط سازمان برنامه 
بر نحوه هزینه بودجه دستگاه ها

رییس جمهور ضمن بیان اینکه ســازمان برنامه و بودجه مغــز متفکر نظام اجرایی 
کشــور است، بر ضرورت نظارت برخط سازمان برنامه و بودجه بر نحوه هزینه بودجه 
دستگاههای اجرایی تاکید کرد.به گزارش خبرگزاری مهر، مسعود پزشکیان صبح امروز 
دوشــنبه در آئین تکریم و معارفه رئیس ســازمان برنامه و بودجه با تأکید بر اهمیت 
جایگاه این سازمان در نظام اجرایی کشور، سازمان برنامه و بودجه را مغز متفکر نظام 
اجرایی کشــور دانست که در صورت کارآمدی گره گشای مشکلات کشور خواهد بود 
و در صورت عدم کارآمدی بر مشــکلات کشور خواهد افزود.رئیس جمهور در ادامه با 
تاکید بر ضرورت تحول در روش عملکرد و فعالیت این سازمان، در توصیف چشم انداز 
کشور گفت: به دنبال شرایطی هستیم که در آن ایران رتبه برتری در میان کشورهای 
دیگر کســب کرده، فقر، جهل و تحقیر در جامعه نباشد و آزادگی، شرافت و انسانیت 
حکمفرما شود و رسیدن به این جایگاه که لیاقت آن را داریم، مستلزم تغییر نگاه ها و 
ابتکار در راه حل ها است.پزشکیان عملی نشدن وعده ها و یکسان نبودن قول و عمل 
مســؤولان را موجب نارضایتی مردم از آنان دانست و تصریح کرد: بنای دولت جدید 
این است که اگر توان حل مشکل و مسأله ای در کشور را نداشته باشد، آن را صادقانه 
با مردم در میان بگذارد.رئیس جمهور در ادامه با بیان اینکه اگر در کشــور عده ای با 
ســختی زندگی می کنند ناشــی از عملکردهای نادرست و غلط برخی مدیران است، 
افزود: بنده به هیچ وجه در اظهارات و ســخنانم در جریــان انتخابات به مردم وعده 
دروغ و تعهد غیرقابل اجرا نداده ام. چرا که معتقدم هیچ فریضه ای در نزد خدای متعال 
از پایبندی به قول و عهد بالاتر نیســت و شــیرینی صداقت با مردم از رفتار و گفتار 
منافقانه و دروغگویانه بیشــتر اســت، بنابراین اگر تعهد و قولی به مردم دادیم باید تا 
پای جان برای عمل به آن تلاش کنیم.وی نداشــتن دانش کافی برای یافتن راه حل 
مشــکلات، کنار زدن افراد توانمند و باانگیــزه و عدم صداقت با مردم را از اصلی ترین 
موانع رفع مشکلات کشور دانست و خطاب به مدیران و کارشناسان سازمان برنامه و 
بودجه، تصریح کرد: معتقدم شما با نگاهی نو و روشی نوین خواهید توانست کشور را 
متحول کنید و با کار اثربخش و تأثیرگذارتان رضایت مردم را جلب کنید.پزشــکیان 
با تأکید بر اهمیت تکریم ارباب رجوع در ادارات و دســتگاه های اجرایی کشور، گفت: 
متأسفانه مردم در شرایط فعلی از نحوه برخوردها در ادارات ما ناراضی هستند و علاوه 
بر مشــکلات اقتصادی که با آن دست به گریبان اند با برخورد نامناسب در ادارات به 
زخم آنها نمک پاشیده می شــود.رئیس جمهور تأمین رضایت مردم را رسالت اصلی 
دولت چهاردهم عنوان کرد و افزود: برای ما مهم آن است که مراجعه کننده با رضایت 
از ادارات ما خارج شود و اگر خواسته ای خارج از چارچوب های قانونی نیز داشت با روی 
خوش و زبان نرم از او عذرخواهی شود.به گزارش خبرگزاری مهر، مسعود پزشکیان در 
بخش دیگری از ســخنان خود در جمع مدیران و کارشناسان سازمان برنامه و بودجه 
بر ضرورت نظارت برخط و لحظه ای این ســازمان بر نحوه هزینه بودجه دستگاه های 
مختلف تاکید کرد و افزود: این سازمان همچنین موظف است متناسب با میزان درآمد 
کشور بودجه را تدوین و به نیازها بر اساس اولویت بندی پاسخگو باشد.رئیس جمهور 
همچنین بر اهمیت استفاده از نیروهای جوان و نخبه و نیز برگزاری دوره های آموزشی 
منظم برای ارتقای ســطح دانش مدیران و کارشناسان سازمان برنامه و بودجه تاکید 
کرد.پزشــکیان در پایان ضمن تقدیر از زحمات و خدمات داود منظور رئیس پیشین 
ســازمان برنامه و بودجه و همچنین آرزوی موفقیــت برای دکتر پورمحمدی رئیس 
جدید این سازمان در مسؤولیت جدید و خطیر خود افزود: امیدواریم این صمیمیت و 
دوســتی در میان مدیران و کارشناسان این مجموعه با رئیس جدید منجر به اعتلای 
هرچه بیشتر ســازمان برنامه و بودجه در جهت رفع مشــکلات کشور باشد.پیش از 
ســخنان رئیس جمهور، داوود منظور رئیس پیشین ســازمان برنامه و بودجه با بیان 
اینکه امروز برای مدیران و کارشناسان این سازمان به جهت میزبانی از رئیس جمهور 
روز بزرگ و مبارکی اســت، ابراز امیدواری کرد سازمان برنامه و بودجه در دوره جدید 

بتواند بیش از گذشته در راهبری و سکان داری توسعه کشور ایفای مسؤولیت کند.
ســید حمید پورمحمدی رئیس جدید ســازمان برنامه و بودجه نیز طی سخنانی در 
این مراســم با تقدیر از زحمات دکتر منظور، انتخاب این سازمان به عنوان نخستین 
مقصد رئیس جمهور برای برگزاری آئین تکریم و معارفه را نشان دهنده عمق اعتقاد 
رئیس جمهور به کارشناسان عنوان کرد و افزود: در طول دولت های جمهوری اسلامی 
ایران هیچ مسؤولی به اندازه دکتر پزشکیان به امر ارجاع امورات کشور به کارشناسان 
و همچنین ضرورت اصلاح ســاختار بودجه تاکید نداشته اند و حضور ایشان در کانون 
کارشناسان کشور نشــانی بر وفای به عهد است.»اعتماد به بدنه کارشناسان سازمان 
برنامه و بودجه«، »توجه ویژه به شورای اقتصاد به عنوان قدیمی ترین شورای اقتصادی 
کشــور«، »پرهیز از ایجاد شوراهای موازی برای سازمان برنامه و بودجه« و »حمایت 
ویژه رئیس جمهور از اولویت بندی های این ســازمان برای تخصیص بودجه« از جمله 

درخواست های رئیس جدید سازمان برنامه و بودجه از رئیس جمهور بود.

کنعانی در نشست خبری:

ترور در ذات و ماهیت رژیم صهیونیستی است
سخنگوی وزارت خارجه ضمن محکوم کردن ترور شهید هنیه، گفت: ترور در ذات و ماهیت 
رژیم صهیونیستی است و بقای این رژیم گویا بر ادامه اقدامات تروریستی و تروریسم سازمان 
یافته و دولتی اســت.به گزارش خبرنگار مهر، »ناصر کنعانی« ســخنگوی وزارت خارجه در 
نشست خبری، اظهار داشت: شهادت شهید اسماعیل هنیه را که در ترور ناجوانمردانه رژیم 
صهیونیستی به شهادت رسید، تسلیت عرض می کنم. این اقدام رذیلانه رژیم اسرائیل خللی 
در عزم و اراده آهنین بزرگ فلسطین ایجاد نخواهد کرد.وی ادامه داد: خون پاک این شهید، 
عزم و اراده فلســطین و دیگر عدالت جویان جهان را جزم تر خواهد کرد.ســخنگوی وزارت 
خارجه تصریح کرد: یــک بار دیگر این اقدام جنایت آمیز را قویاً محکوم می کنیم و به ملت 
مظلوم فلســطین و خانواده و اقوام این شهید تسلیت عرض می کنیم.کنعانی در مورد سطح 
پاسخ ایران به ترور شــهید هنیه، افزود: اقدام رژیم اسرائیل در ترور ناجوانمردانه رهبر عالی 
و سیاســی ملت فلسطین در حالی که میهمان رسمی ایران جهت حضور در مراسم تحلیف 
رئیــس جمهور منتخب ایران بود، نقض فاحش حقوق بین الملل بود. ترور در ذات و ماهیت 
رژیم صهیونیستی است. بقای این رژیم گویا بر ادامه اقدامات تروریستی و تروریسم سازمان 
یافته و دولتی اســت.وی ادامه داد: لازم است جهان این جنایت را محکوم کند. باید از تنبیه 
متجاوز به طور جدی و قاطع حمایت کند. ما تاکید می کنیم که به عنوان ایران حق خودمان 
را بــرای دفاع از امنیت ملی و حاکمیت و تمامیت ســرزمینی خود حــق قاطع و بلامنازع 
می دانیم. کسی حق ندارد در حق قانونی ایران در تنبیه متجاوز و ایجاد بازدارندگی علیه رژیم 
غاصب تردید کند. تا این لحظه اقدامات سیاسی و حقوقی لازم را به عمل آورده ایم.وی گفت: 
پیگیر برگزاری نشست شورای امنیت سازمان ملل متحد شده ایم که این نشست برگزار شد 

و مواضع قاطعی در محکومیت اقدام جنایت آمیز رژیم صهیونیستی از سوی تعداد قابل توجهی 
از اعضای دائم و غیر دائم شــورای امنیت محکوم شد.ترور در ذات و ماهیت رژیم صهیونیستی 
است کنعانی در مورد سطح پاسخ ایران به ترور شهید هنیه، افزود: اقدام رژیم اسرائیل در ترور 
ناجوانمردانه رهبر عالی و سیاسی ملت فلسطین در حالی که میهمان رسمی ایران جهت حضور 
در مراســم تحلیف رئیس جمهور منتخب ایران بود، نقض فاحش حقوق بین الملل بود. ترور 
در ذات و ماهیت رژیم صهیونیســتی اســت. بقای این رژیم گویی بر ادامه اقدامات تروریستی 
و تروریســم سازمان یافته و دولتی است.وی ادامه داد: لازم است جهان این جنایت را محکوم 
کنــد. باید از تنبیه متجاوز به طور جدی و قاطع حمایت کند. ما تاکید می کنیم که به عنوان 
ایران حق خودمان را برای دفاع از امنیت ملی و حاکمیت و تمامیت سرزمینی خود حق قاطع 
و بلامنازع می دانیم. کسی حق ندارد در حق قانونی ایران در تنبیه متجاوز و ایجاد بازدارندگی 
علیه رژیم غاصب تردید کند. تا این لحظه اقدامات سیاسی و حقوقی لازم را به عمل آورده ایم.

وی درباره پیگیری برگزاری نشســت شورای امنیت سازمان ملل گفت: متحد شده ایم که این 
نشست برگزار شود و مواضع قاطعی در محکومیت اقدام جنایت آمیز رژیم صهیونیستی از سوی 
تعداد قابل توجهی از اعضای دائم و غیر دائم شورای امنیت اتخاذ شد.درخواست نشست فوری 
سازمان همکاری اسلامی کنعانی گفت: مکاتبات حقوقی و سیاسی را از جمله مکاتبه با رئیس 
شورای امنیت، دبیرکل سازمان ملل و دبیرکل سازمان همکاری اسلامی انجام داده ایم. همچنین 
درخواســت نشست فوری سازمان همکاری اسلامی را مطرح کرده ایم و قرار است این نشست 
در روز چهارشنبه در جده با مشارکت جدی سازمان همکاری اسلامی در سطح وزرای خارجه 

برگزار شــود. وی بیان کرد: ایران مبتنی بر حق ذاتی خود براساس اصول حقوق بین الملل در 
تنبیه متجاوز اقدام جدی و بازدارنده خود را با قدرت، قاطعیت و صلابت انجام خواهد داد. کسی 
نبایــد در اراده و عزم جدی ایران برای تنبیه متجــاوز و ایجاد بازدارندگی در مقابل رفتارهای 
جنایت آمیز و ماجراجویانه رژیم غاصب صهیونیستی تردیدی به خود راه بدهد. سخنگوی وزارت 
خارجه افزود: اگر مجامع بین المللی قادر نیســتند و یا تحت نفوذ برخی طرف ها مایل نیستند 
در مقابل رفتارهای جنایت آمیز و ناقض حقوق بشر رژیم صهیونیستی بایستند، ایران نمی تواند 
نســبت به امنیت ملی و امنیت دوستان و هم پیمانان خود و دفاع از امنیت منطقه بی تفاوت 
باشد. وی اظهار کرد: ایران در چارچوب منشور و حقوق بین الملل عمل می کند و از امنیت ملی 
خــود با هدف تنبیه متجاوز و ایجاد بازدارندگی به طور قاطع دفاع می کند. ایران تا این لحظه 
اقدامات حقوقی و سیاســی لازم را انجام داده و توقعات و انتظارات خود را از شــورای امنیت و 
مسئولان مجامع بین المللی درخواســت کرده و در عین حال نسبت به تنبیه متجاوز و ایجاد 
بازدارندگــی و دفاع از امنیت و حیثیت خود با قاطعیت و صلابت عمل خواهد کرد و در مقابل 
رفتارهای ماجراجویانه رژیم صهیونیســتی بازدارندگی لازم را ایجاد خواهد کرد. ایران به دنبال 
تشدید تنش در منطقه نیست. این دیپلمات ارشد ایرانی خاطرنشان کرد: ایران معتقد است که 
جامعه بین المللی باید در مســیر بازگرداندن ثبات به منطقه عمل و از تنبیه متجاوز به دست 
ایران حمایت کند و ما در جهت تقویت ثبات در منطقه تلاش خواهیم کرد. وی در مورد ارسال 
پیام مستقیم از سوی آمریکا به ایران گفت: نیازی به ارسال پیام نیست و مسؤولیت دولت آمریکا 
مشخص است. رژیم غاصب با حمایت مستقیم آمریکا عمل می کند. آمریکا مسؤولیت روشنی 
دارد لذا باید به قوانین بین المللی عمل کند. کنعانی در مورد سفر وزیر خارجه اردن به تهران، 

افزود: ســفر وزیر خارجه اردن در چارچوب استمرار و مشورت با کشورهای دوست انجام شده 
است. این گفت وگوها در چارچوب تداوم گفت وگوهای دیپلماتیک دو کشور و بررسی تحولات 
دو جانبه و مشورت درباره وضعیت بغرنج انسانی در فلسطین صورت گرفته است. پیش از این 
هم شهید امیرعبداللهیان رایزنی با طرف اردنی داشتند. ثبات منطقه با تنبیه متجاوز به دست 
خواهد آمد وی درباره تلاش چند کشــور برای گفت وگو با تهران، گفت: هم ایران در چارچوب 
تلاش های خود ارتباطات گســترده ای با مقامات کشــورهای دنیا برقرار کرده و هم کشورهای 
مختلفی اقدام به تماس با مقامات ایران کرده اند. در شــرایط پیچیده منطقه طبیعتاً تشــدید 
تحرکات دیپلماتیک امری طبیعی است. کنعانی عنوان کرد: ما در تمام رایزنی ها، مواضع اصولی 
خود را بیان کردیم. ایران دنبال تشدید تنش در منطقه نیست و همه تلاش های خود را برای 
متوقف کردن ماشین جنگی اسرائیل و بازگردانی ثبات در منطقه انجام داده است. متأسفانه این 
رژیم صهیونیستی که به تلاش های همه طرف هایی که مایل به بازگشت ثبات بودند پاسخ منفی 
داده و اقدام به تحرکات و عملیات تحریک آمیز دیگری از جمله ترور فراســرزمینی در لبنان، 
ســوریه، ایران و دیگر کشــورها انجام داده و باعث شده امنیت در منطقه در معرض خطر قرار 
بگیرد.سخنگوی وزارت خارجه گفت: اگر ایران از حق خود در تنبیه استفاده می کند اتفاقاً برای 
ایجاد ثبات در منطقه است. اگر آمریکا به مسئولیت اخلاقی خود عمل می کرد بی شک شاهد 
این میزان خطر بی ثباتی در منطقه نبودیم.وی گفت: ایران نه تنها به دنبال تشدید تنش نیست 

بلکه دنبال تثبیت ثبات است اما معتقد است که ثبات با تنبیه متجاوز به دست خواهد آمد.
پاسخ به خبر روزنامه کویتی کنعانی درباره ادعا روزنامه الجریده درباره سفر هیأت آمریکایی به 
ایران، افزود: برخی از این خبرها ارزش تکذیب هم ندارد و هرگونه اطلاع رسانی را شورای امنیت 
کشــور انجام می دهد. این خبر ارزش تکذیب هم ندارد و بی پایه و اســاس است. وی درمورد 
ارسال پیام به رژیم اسرائیل از سوی مصر، تصریح کرد: نیازی به ارسال پیام به رژیمی که هویت 
او را به رســمیت نمی شناسیم نداریم. کنعانی درباره اتفاقات اخیر در کنسولگری افغانستان در 
مشــهد گفت: در جریان اصل رخداد نیستم. سخنگوی وزارت خارجه در مورد همراهی برخی 
کشورها با رژیم اسرائیل، تصریح کرد: تجربه نشان داده رژیم نه تنها یک تهدید برای فلسطین 
بلکه خطری حقیقی برای ثبات و امنیت همه کشــورهای منطقه اســت. ایجاد بازدارندگی در 
مقابل این رژیم یک مســئولیت جمعی است. وی ادامه داد: جریان های مقاومت همه در مسیر 
کمک به منافع کشورهای منطقه عمل می کنند. رژیم صهیونیستی یک تهدید مشترک است و 
مقابله با آن برای منطقه یک اولویت دسته جمعی است. کنعانی یاداور شد: در ۱۰ ماه گذشته 
این درک جمعی نزد دولت های منطقه ایجاد شده که هرگونه تسامح در برابر این رژیم می تواند 
تهدید این رژیم را متوجه دولت هایی بکند که چشم بر جنایات آن در فلسطین بسته اند. کنعانی 
در مورد حمایت آمریکا از اسرائیل در ترور شهید هنیه، عنوان کرد: رژیم صهیونیستی را عامل 
مستقیم و مسئول اول میدانیم که باید همه عواقب آن را بپذیرد. هر طرفی که از این جنایات 
حمایت می کند باید به عواقب آن واقف باشد. وی در مورد روابط با مصر و بحرین گفت: ارتباط 
و گفت وگوها و تماس ها با مصر ادامه دارد. در حیات با برکت شهیدان رئیسی و امیرعبداللهیان 
روابطی را شاهد بودیم. با شهادت رئیس جمهور و وزیرخارجه و همچنین تغییر دولت در مصر 

وقفه ای را شاهد بودیم؛ لذا در ارتباط با مصر در یک روند دیپلماتیک خوبی قرار داریم.

هر چند دولت های عربی و مســلمان، در حمایت از غزه، در برابر رژیم صهیونیســتی همسو با 
ملت هایشان موضع گیری می کنند اما آمارهای تجاری نشان می دهد تجارت آنها با رژیم اشغالگر، 
به جای کاهش، افزایش پیدا کرده اســت.به گزارش ایسنا، داده های واردات رژیم صهیونیستی 
نشــان می دهد تعدادی از کشــورهای عربی، با وجود تلاش های سایر کشورهای منطقه برای 
تضعیف اقتصاد این رژیم، نقش مهمی در افزایش حجم تجارت آن دارند.بر اساس گزارش سالانه 
موسسه صلح آبراهام  )AAPI(، تجارت بین رژیم صهیونیستی و هفت کشور عربی که روابط خود 
را با این رژیم عادی کرده اند، در سال ۲۰۲۳ رکورد شکست و از چهار میلیارد دلار فراتر رفت 
که ۱۶ درصد در مقایسه با سال ۲۰۲۲، افزایش داشت. تجارت دوجانبه بین این کشورها و رژیم 
صهیونیستی، پس از آغاز جنگ غزه در اکتبر گذشته، تنها چهار درصد کاهش یافت و از ۹۳۷ 
میلیون دلار، به ۹۰۳ میلیون دلار رســید. در مقابل، تجارت کلی رژیم صهیونیستی با جهان 
خارج، ۱۸ درصد کاهش داشــت.در گزارش سالانه این موسسه، روابط دیپلماتیک پس از آغاز 
طوفان الاقصی، »باثبات«، توصیف شــده اما در عین حال، اذعان شــده که جنگ، تاثیر منفی 
شدیدی بر افکار عمومی منطقه نسبت به رژیم صهیونیستی داشت.از ابتدای دهه جاری، بنادر 
رژیم صهیونیستی، از سراسر منطقه، واردات کالا داشته است. هر محموله نه تنها اقتصاد اشغالگر 
را تقویــت می کند، بلکه واقعیتی فراتر از آمارهای تجاری را عیان می ســازد، زیرا این تعاملات 
اقتصادی، جریان پنهانی از اهمیت سیاسی را در خود مستتر کرده اند.ترکیه ترکیه یک کشور 
عربی نیست، اما اولین کشور مسلمانی بود که با تل آویو روابط دیپلماتیک برقرار کرد و از نظر 
رشــد واردات به رژیم صهیونیســتی، در صدر کشورهای غرب آســیا قرار داشته است. ارزش 
صادرات ترکیه تنها در ســال ۲۰۲۰، به ۵.۷ میلیــارد دلار افزایش یافت که ۶.۲ درصد از کل 
واردات رژیم صهیونیستی در آن سال را تشکیل داد. آهن و فولاد )۱.۰۶ میلیارد دلار(، پلاستیک 
)۴۶۴.۶۷ میلیون دلار(، تجهیزات الکتریکی و الکترونیکی )۳۴۶.۸۳ میلیون دلار(، وسایل نقلیه 
)۳۳۱.۴۸ میلیون دلار(، ماشین آلات )۲۹۸.۸۹ میلیون دلار(، فلزات )۲۶۱.۶۶ میلیون دلار( و 
مصالح ساختمانی )۱۸۸.۳۹ میلیون دلار(، عمده صادرات ترکیه به رژیم صهیونیستی را تشکیل 
می دهند.در حالی است که آنکارا اعلام کرده است در پاسخ به جنایات رژیم صهیونیستی در غزه، 
تجارت خود با این رژیم را به طور کامل متوقف می کند، تجارت بین ترکیه و رژیم صهیونیستی 
از طریق طرف های ثالث مانند یونان ادامه دارد. آمارهای منتشر شده از سوی اداره مرکزی آمار 
رژیم صهیونیســتی نشان می دهد این رژیم، در ماه مه ســال ۲۰۲۴، کالاهایی به ارزش ۱۱۶ 
میلیون دلار از ترکیه وارد کرده که البته در مقایســه با ۳۷۷ میلیون دلار در مدت مشابه سال 
میلادی گذشته، کاهش ۶۹ درصدی داشته است. داده های اداره صادرات ترکیه نشان می دهد 
که صادرات این کشور به یونان در ماه مه سال ۲۰۲۴، به ۳۷۵ میلیون دلار رسید که افزایش 
۷۱ درصدی در مقایســه با مدت مشابه ســال ۲۰۲۳ داشته است.همچنین بر اساس گزارش 
موسسه آمار ترکیه، ارزش تجارت بین دو طرف در سال میلادی گذشته، ۶.۳ میلیارد دلار بود 
که ۷۶ درصد آن صادرات ترکیه بوده اســت. امارات عربــی متحده در رتبه دوم، امارات عربی 
متحده قرار دارد که با »توافقنامه ابراهیم« که در سال ۲۰۲۰، با میانجی گری آمریکا امضا شد، 
روابط خود را با تل آویو عادی کرد و اولین کشور عربی بود که توافقنامه تجارت آزاد )۲۰۲۲( 
را با ریژیم صهیونیستی تحت طرحی برای تقویت تجارت دوجانبه به ۱۰ میلیارد دلار در سال، 
امضا کرد. ارزش صادرات این کشور در سال ۲۰۲۲، به ۱.۸۹ میلیارد دلار رسید که ۲.۱ درصد 
از کل واردات به رژیم صهیونیستی را تشکیل می داد. نکته قابل توجه، افزایش ۱۵۴۳ درصدی 
ارزش صادرات امارات به رژیم صهیونیستی از زمان توافق عادی سازی روابط بین دو طرف است. 
مهم ترین صادرات شــامل فلزات و ســنگ های گرانبها )۵۲۵.۳۲ میلیون دلار(، آهن و فولاد 
)۴۸۳.۹۵ میلیون دلار(، تجهیزات الکتریکی و الکترونیکی )۲۱۰.۷۱ میلیون دلار( و نفت خام 
)۹۴.۵۵ میلیون دلار( است. با این حال، گزارش موسسه صلح آبراهام نشان داد تجارت بین دو 
طرف در سه ماهه پایانی سال ۲۰۲۳، در پی آغاز جنگ غزه، ۱۴ درصد کاهش یافته است. اردن 
در رتبه ســوم، اردن قرار دارد که صادراتش به رژیم صهیونیستی در سال ۲۰۲۲، به ۴۶۹.۲۵ 
میلیون دلار رسید و در مقایسه با سال ۲۰۱۸، افزایش ۴۸۹ درصدی نشان داد. صادرات اصلی 
اردن شــامل پلاســتیک )۱۳۵.۲ میلیون دلار(، تجهیزات الکتریکی و الکترونیکی )۱۲۷.۹۳ 
میلیون دلار( و آهن و فولاد )۷۴.۳۵ میلیون دلار( است.طبق گزارش موسسه صلح آبراهام که 
پیشــرفت روابط بین کشورهای عربی و رژیم صهیونیستی در ســومین سال از زمان امضای 
توافقنامه ها را بررســی و تحلیل می کند، ارزش واقعی تجارت توافق نامه آبراهام با احتســاب 
معاملات در گاز طبیعی، آب و دفاع، احتمالا بیش از ۱۰ میلیارد دلار خواهد بود. ارزش صادرات 
گاز طبیعی و آب از رژیم صهیونیستی به مصر و اردن، بیش از ۲ میلیارد دلار برآورد شده است. 
تجارت رژیم صهیونیستی با اردن در ۹ ماه اول سال میلادی گذشته، هشت  درصد نسبت به 
سال ۲۰۲۲ کاهش یافت و سپس در سه ماهه پایانی، ۴۲ درصد کاهش یافت. با این حال، این 

کاهش، به جهش صادرات محصولات کشاورزی اردن در سال ۲۰۲۲ نسبت داده شد. مصر مصر، 
اولین کشور عربی بود که با اسرائیل پیمان صلح بست و آن را به رسمیت شناخت. صادرات مصر 
به این رژیم اشــغالگر، در ســال ۲۰۲۲، بر ۱۷۹.۳۱ میلیون دلار بالغ شد. عمده صادرات مصر 
شامل مواد شیمیایی غیرارگانیک، مواد فلزات گرانبها )۶۱.۱۵ میلیون دلار(، مصالح ساختمانی 
)۱۴.۲۶ میلیون دلار(، مواد غذایی )۱۲.۷۸ میلیون دلار( و پلاســتیک )۱۱.۳۲ میلیون دلار( 
اســت. طبق گزارش موسســه صلح آبراهام، در ســه ماهه چهارم ســال ۲۰۲۳، تجارت رژیم 
صهیونیستی با مصر، نسبت به سال گذشته، ۱۶۸ درصد افزایش یافت و از ۷۱ میلیون دلار، به 
۱۹۱ میلیون دلار رسید.الجزایر در کمال تعجب، الجزایر، در رتبه پنجم قرار دارد و صادراتش به 
رژیم صهیونیســتی در ســال ۲۰۲۲، به ۲۱.۳۸ میلیون دلار رسید که بخش عمده آن را مواد 
شیمیایی غیرارگانیک، ترکیبات فلزات گرانبها و ایزوتوپ ها تشکیل می دهند. منبع این آمار، 
پایگاه اطلاعاتی سازمان ملل متحد است که آمار مربوط به روابط اقتصادی بین الجزایر و رژیم 
صهیونیستی را ارائه کرده است. این آمار با موضع دیرینه الجزایر علیه عادی سازی، از جمله جرم 
انگاری آن در دو سال پیش، در تضاد است. مراکش مراکش با صادرات ۱۷.۹۲ میلیون دلاری 
به رژیم صهیونیستی در سال ۲۰۲۲ که عمدتا از مواد غذایی تشکیل شده است، در رتبه ششم 
قرار دارد. رباط، روابط دیپلماتیک و تجاری با رژیم صهیونیستی را به عنوان بخشی از توافقات 
۲۰۲۰ از ســرگرفت. داده های موسســه صلح آبراهام نشــان داد تجارت رژیم صهیونیستی با 
مراکش، در سه ماهه پایانی سال میلادی گذشته، هشت درصد افزایش یافت و از ۲۴ میلیون 
دلار، به ۲۶ میلیون دلار رسید. بحرین در نهایت، صادرات بحرین به رژیم صهیونیستی در سال 
۲۰۲۲، به ۱۰.۵۸ میلیون دلار رسید که افزایش مهبوت کننده ۱۲ هزار و ۸۳ درصدی نسبت 
به ســال ۲۰۲۰ را که ســال امضای توافق عادی ســازی روابط بین منامه و تل آویو بود، نشان 
می دهد. صادرات اصلی شامل آلومینیوم )۸.۷۸ میلیون دلار( و آهن و فولاد )۲.۶۲ میلیون دلار( 
است. به این ترتیب، مجموع صادرات کشورهای غرب آسیا به اسرائیل در فاصله سال های ۲۰۲۰ 
تا ۲۰۲۲، رشد حدود ۱۱۱ درصدی داشت. واردات انرژی به رژیم صهیونیستی رژیم صهیونیستی 
برای تولید برق خود، به شدت به نفت و گاز طبیعی وابسته است و این منابع، ۸۰ درصد از کل 
انرژی مورد نیازش را تشکیل می دهند. این رژیم یک صادر کننده بزرگ گاز طبیعی است که 
در ســال ۲۰۲۲، به ۹.۴ میلیارد متر مکعب رسید و ۶.۵ میلیارد متر مکعب آن به مصر و ۲.۹ 
میلیارد متر مکعب به اردن ارسال شد.در مقابل، رژیم صهیونیستی، تمام نفت مورد نیاز خود را 
از طریق واردات تامین می کند و تقریبا ۲۲۰ هزار بشکه در روز مصرف دارد. از این میزان، ۶۲ 

درصد مربوط به دو کشور مسلمان یعنی قزاقستان )۹۳ هزار بشکه( و جمهوری آذربایجان )۴۵ 
هزار بشــکه( اســت. باقی آن از برزیل و کشورهای غرب آفریقا از جمله گابن، نیجریه و آنگولا 
تامین می شــود و مقدار نامعلومی به صورت غیرقانونی از کردســتان عراق حمل می شود.بندر 
جیهان در جنوب شــرقی ترکیه نقش مهمی در تســهیل واردات بیشتر نفت به سرزمین های 
اشغالی، ایفا می کند. این بندر، محل بارگیری نفت قزاقستان و جمهوری آذربایجان است که از 
طریق خط لوله باکو-تفلیس-جیهان منتقل می شود. نفتکش ها همچنین نفت را از کردستان 
عراق در امتداد شــرق دریای مدیترانه، به بنادر حیفا و اشــکلون منتقل می کنند.نفتکش ها از 
طریق دو بندر اصلی اشــکلون با ۲۲ مخزن به ظرفیت ۱۱ میلیون بشــکه و بندر ایلات با ۱۶ 
مخزن بزرگ به ظرفیت حدود ۱.۴ میلیون متر مکعب نفت، به ســرزمین های اشــغالی وارد 
می شوند.فعالیت بندر ایلات در بحبوحه افزایش عملیات دریایی نیروهای مسلح یمن در دریای 
سرخ علیه کشتی های عازم به سرزمین های اشغالی و مرتبط با رژیم اشغالگر، ۸۵ درصد کاهش 
یافته اســت.تقریبا ۱۸۰ هزار بشکه در روز نفت به اشکلون وارد می شود و از آنجا، با استفاده از 
خطوط لوله داخلی، به بنادر اشدود و حیفا منتقل می شود. هر دو بندر، پالایشگاه های نفتی با 
ظرفیت ۱۰۰ هزار و ۱۹۷ هزار بشــکه در روز دارند. بعلاوه، خط لوله ای، اشکلون و ایلات را به 
هم متصل می کند که از صحرای نقب با ظرفیت ۱.۲ میلیون بشکه در روز عبور می کند.با وجود 
تنش های فزاینده و لفاظی های تند برخی از کشورهای منطقه در برابر رژیم صهیونیستی از زمان 
آغاز جنگ غزه، فعالیت های تجاری تا حد زیادی بدون وقفه باقی مانده اســت. ترکیه، با وجود 
اینکه رژیم صهیونیســتی را یک دولت تروریست می خواند، با کمک به تل آویو برای دور زدن 
محاصره یمن، افزایش صادرات کلی خود به رژیم صهیونیستی و ایفای نقشی محوری در حمل 
و نقل نفت، به رونق اقتصادی رژیم صهیونیســتی، کمــک زیادی می کند.با وجود جنگ غزه، 
صادرات ترکیه از ۳۱۹.۵ میلیون دلار در نوامبر سال ۲۰۲۳، به ۴۳۰.۶ میلیون دلار در دسامبر 
همان ســال افزایش یافت و حتی از ۴۰۸.۳ میلیون دلار صادراتی در ژوئیه که قبل از عملیات 
توفان الاقصی در ۷ اکتبر بود، بالاتر رفت.صادرات به رژیم صهیونیستی از امارات عربی متحده، 
اردن، مصر و مراکش، چندان تعجب آور نیست. این ها کشورهای عربی هستند که بیش از همه 
از سیاست های منطقه ای دفاع می کنند که در خدمت منافع دولت اشغالگر است.  با این حال، 
ارتباط شگفت انگیزتر، روابط تجاری  هر چند حداقلی بین الجزایر و رژیم صهیونیستی است.  

بر اساس گزارش پایگاه خبری کرادل، برای درک مواضع واقعی دولت ها، باید لفاظی های رسمی 
را نادیده گرفت و روابط اقتصادی را بررسی کرد که سیاست واقعی اغلب در آنها مستتر هستند.

سرپرست وزارت خارجه گفت: جمهوری اسلامی ایران حق مشروع و ذاتی خود برای مقابله بازدارنده 
با اقدام تروریستی ارتکابی رژیم صهیونیستی را با هدف صیانت از امنیت ملی خود اعمال خواهد کرد.

به گزارش خبرگزاری مهر، علی باقری سرپرست وزارت خارجه در ایکس نوشت: در گفتگوی تلفنی با 
وزرای امور خارجه اسلونی و مجارستان تاکید کردم عدم واکنش شورای امنیت ملل متحد و اتحادیه 
اروپایی به جنایات رژیم صهیونیستی از جمله در کشتار گسترده کودکان و زنان، نسل کشی در غزه و 
ترور شخصیت های فلسطینی در کشورهای دیگر یکی از مهمترین عوامل بی ثباتی در منطقه است.وی افزود: جمهوری اسلامی ایران حق مشروع و ذاتی خود برای مقابله بازدارنده با اقدام 

تروریستی ارتکابی رژیم را با هدف صیانت از امنیت ملی خود اعمال خواهد کرد.

سرپرست وزارت خارجه گفت: ایران بر اساس قواعد و رویه های بین المللی انجام اقدام متقابل را حق 
خود می داند.به گزارش خبرگزاری مهر، عبداللطیف بن راشد الزیانی وزیر امور خارجه بحرین در تماس 
تلفنی با علی باقری سرپرست وزارت امور خارجه گفتگو کرد.سرپرست وزارت امور خارجه ضمن اشاره 
به تداوم تجاوزات رژیم صهیونیستی و جنایات علیه کودکان، زنان و تمامی مردم بی گناه غزه، بر ضرورت 

توقف رفتار شرورانه این رژیم در گسترش شعاع جنگ به پایتخت لبنان، یمن و به ویژه جنایت و گستاخی این رژیم در به شهادت رساندن اسماعیل هنیه در خاک جمهوری اسلامی ایران تاکید 
کرد.سرپرست دستگاه دیپلماسی هرگونه سکوت در برابر گسترش شرارت های رژیم صهیونیستی را به ضرر ثبات منطقه دانست و افزود: سکوت در برابر اقدامات اخیر این رژیم، به نوعی پاداش 
دادن به آنها تلقی می شود. بنابراین جمهوری اسلامی ایران بر اساس قواعد و رویه های بین المللی انجام اقدام متقابل را حق خود می داند. عبداللطیف بن راشد الزیانی وزیر خارجه بحرین نیز 

در این تماس با تاکید بر موضع پادشاهی بحرین بر ضرورت آتش بس فوری در نوار غزه، حمایت از غیرنظامیان و تسهیل در ارسال کمک های بشردوستانه به مردم غیرنظامی را خواستار شد.

باقری:

ایران حق مشروع خود برای مقابله با رژیم اسراییل را 
اعمال خواهد کرد

در تماس با وزیر امور خارجه بحرین؛

باقری:ایران بر اساس رویه بین المللی اقدام متقابل راحق 
خود می داند

کدام کشورهای مسلمان جلوی مرگ اقتصادی صهیونیست ها را گرفته اند؟
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گزیده خبر مدیرعامل راه آهن خبر داد

بهره برداری از ۳۰۰ کیلومتر خط ریلی تا پایان سال
مدیرعامــل راه آهن گفت: تا پایان امســال ۳۰۰ کیلومتر خط 
ریلی آماده بهره برداری می شــود.به گزارش ایســنا، سید میعاد 
صالحی در نشســت خبری که امروز برگزار شــد با بیان اینکه 
در پایــان این ۳۳ ماه باید نگاه کنیم چــه چیزی را در راه آهن 
تحویــل گرفته ایم و چه چیــزی را در اختیار داریم، اظهار کرد: 
راه آهن با چالش های بسیاری در خصوص منابع مالی،  انباشت 
عدم تعمیرات در واگن و لوکوموتیوهای باری و مسافری و عدم 
بهســازی و نوســازی ناوگان مواجه بود.وی افزود: اگرچه نفوذ 
تکنولوژی در حوزه ریلی با سرعت پایینی بوده است اما تلاش های 
خوبی در این سال ها برای شتاب ورود فناوری به راه آهن صورت 
گرفته اســت.مدیرعامل راه آهن یکی از مهم ترین موضوعات در 
حوزه ریلی و مجموعه های صنعتی را مباحث ارزی دانســت و 
عنــوان کرد:وقتی قیمت ارز تغییر یابد هزینه ها نیز به تبع آن 
تغییر می کند. در سال های ۹۴تا ۹۶ دلار حدود ۳هزارتومان و 
بودجه عمرانی راه آهن نیز حدود ۲۷۰۰میلیارد تومان بود. سال 
۹۷ دلار ۱۲هزارتومان می شود و هزینه ها ۳۰۰درصد افزایش 
می یابد در حالی که بودجــه راه آهن به ۲۰۲۰میلیارد تومان و 
ســال ۹۸ نیز بودجه به ۱۵۰۰میلیارد تومان می رسد. سال ۹۹ 
و ۱۴۰۰بودجه کمی افزایش می یابد و به ۲۴۰۰میلیارد تومان 
می رسد. یعنی با احتساب بهای دلار سال ۱۴۰۰ بودجه عمرانی 
راه آهن از سال های گذشــته کمتر بوده است.صالحی در ادامه 
گفت: با پیگیری های انجام شــده در دولت سیزدهم توانستیم 
ســالی ۵۰درصد بودجه راه آهن را افزایش دهیم.به گفته وی، 
فرایند تامیــن بخش عمده ای از قطعات مورد نیاز صنعت ریلی 

نیازمند ارز اســت.وی با اشاره به اینکه در سال ۱۴۰۰ از منابع 
عمومــی، تخصیص بالای ۱۰۰ درصد را برای راه آهن به ارمغان 
آوردیم، افزود: در تلاش هســتیم با ادامه اجرا شــدن استجازه 
رهبــری به تخصیص حدود ۵۰۰ درصد نیز برســیم.صالحی با 
اشــاره به اینکه در  سال ۹۰تا ۹۵  لوکوموتیو زیمنس مسافری 
به صورت نو سالی ۳۰دستگاه وارد شبکه ریلی شده است، گفت: 
بر اساس استانداردهای سازنده، این لوکوموتیوها هر ۵سال یکبار 
باید عملیات تعمیرات اساســی انجام دهند و متوســط هزینه 

اورهال دستگاه های زیمنس نیز یک سوم بهای کل لوکوموتیو 
است و بدین ترتیب  از سال ۹۶ اورهال لوکوموتیوهای زیمنس 
مســافری هم اضافه شــد.وی عنوان کرد: تعمیرات و نگهداری 
لوکوموتیوهای زیمنس نیازمند ۱۵ برابر شــدن بودجه راه آهن 
بود که این مورد در گذشــته صورت نگرفته بود.مدیرعامل راه 
آهن جمهوری اسلامی ایران تصریح کرد: در سال ۱۴۰۰ از ۱۵۰ 
لکوموتیو زیمنس باقی مانده تنها ۱۷ لوکوموتیو بدون مشــکل 
برای ســیر در شبکه وجود داشــت.وی با بیان اینکه مشکلات 

عدیــده ای در زمینه تعداد و تعمیر و نگهــداری لکوموتیوهای 
مسافری وجود داشت، گفت:در سال ۱۴۰۳ با تمهیدات صورت 
گرفته از محل تهاتر نفت و ســفارش گذاری های تامین قطعات، 
تحولی اساسی برای بازگرداندن لکوموتیوهای زیمنس مسافری 
صورت می گیرد.صالحــی در بخش دیگری از صحبت هایش با 
بیان اینکه در این ۳۳ ماه، نوســازی و بازســازی لکوموتیوهای 
باری صورت گرفته و ۹۳ لکوموتیو باری با استفاده از توان داخلی 
وارد شبکه ریلی شده است، افزود: ۴۷ درصد رشد در این زمینه 
حاصل شده است.همچنین در این بازه ۴۰۵۸ عدد واگن باری نو، 
تولید داخل و با سرمایه گذاری بخش خصوصی و تسهیل گری 
راه آهن وارد شــبکه ریلی شــد که این حوزه ۱۰۶ درصد رشد 
داشته است.به گفته وی، مجموعا طی این ۳۳ ماه راه آهن دولت 
سیزدهم در حوزه ناوگان ۲۴ هزار میلیارد تومان سرمایه گذاری 
شــده اســت.وی همچنین افزود: در این ۳۳ ماه، ۸۸۳کیلومتر 
خطی ریلی در کشور احداث شده و به بهره برداری رسیده است.

وی در ادامه تشــریح کرد: در طول مــدت فعالیت این دوره از 
راه آهن، ۳۲۰ کیلومتر خطوط دوم ریلی با بهره برداری بســیار 
بالا افتتاح شده و ۱۶۶ کیلومتر  خط مربوط به اتصال بنگاه های 
بزرگ به خطوط ریلی احداث شده است.همچنین ۳۹۰ کیلومتر 
خط اول ریلی را هم از شرکت ساخت تحویل گرفته ایم.صالحی 
اظهار کرد: طرح راه آهن یزد - اقلید که در دوره قبلی به صورت 
ظاهری و غیر واقعی افتتاح شده بود در دولت سیزدهم بیش از 

هزار و ۲۰۰ میلیارد تومان هزینه بهره برداری حقیقی آن شد.

در حالی که 
از  یکــی 

شــرکت های تولیدکننده داروهای بیوتکنولوژی ســهم ۶۰ درصدی از صادرات دارویی 
کشور را بر عهده دارد و به ۳۲ مقصد صادراتی محصول خود را توزیع می کند، به دلیل 
نبود ارتباطات بانکی حتی بانک های برخی کشورهای دوست از همکاری با این شرکت 
ممانعت می کنند و به گفته آنها حالا این شــرکت بازار ۲۰ میلیون دلاری دارویی یکی 
از کشــورهای مقصد را رها کرده و از ســال جاری صادراتی به این کشور نداشته است.

بــه گزارش ایســنا، »ملیتاید« )لیراگلوتاید( برای پاییــن آوردن قند خون )گلوکز( در 
کودکان بالای ۱۰ سال و بزرگسالان مبتلا به دیابت نوع ۲، پایین آوردن ریسک وقایع 
قلبی-عروقی مانند ســکته قلبی، ســکته مغزی و مرگ  در بزرگسالان مبتلا به دیابت 
نوع ۲ و بیماری قلبی-عروقی»تیالیا« )افلیبرســپت( به شــکل محلول تزریقی )جهت 
تزریق داخل چشــمی( و به منظور درمان برخی بیماری های چشــمی از جمله تخریب 
و دژنراســیون بخش مرکزی شبکیه چشــم )ماکولا( که پیرو افزایش سن رخ می دهد، 
ادم و التهــاب ماکــولا به علت ابتلا به دیابــت، رتینوپاتی دیابتــی و ادم ماکولا در پی 
ابتلا به انســداد عروق شبکیه»سینوپار« )تری پاراتاید( برای تحریک ساخت استخوان، 
افزایش تراکم مواد معدنی اســتخوانی و افزایش استحکام استخوان استفاده می شود و 
همچنین موجب کاهش شکســتگی در ســتون فقرات و سایر استخوان ها در خانم های 
یائسه مبتلا به پوکی اســتخوان می شود.»سینورا« )آدالیمومب( کاهش دهنده علائم و 
نشانه های بیماری آرتریت روماتوئید و جلوگیری از پیشرفت تخریب ساختاری و بهبود 
عملکرد جســمی و فیزیکی در بیماران بزرگســال مبتلا به آرتریت روماتوئید متوسط 
تا شدید»ســیناتروپین« )ســوماتروپین یا هورمون رشد( برای تأمین هورمون رشد در 
کودکان و بزرگســالان مبتلا به کمبود هورمون رشد، تأمین هورمون رشد در کودکان 
با قد کوتاه مبتلا به ســندرم ترنر و تأمین هورمون رشد در بدن برای دستیابی به رشد 
مناسب در بیماران خردسال دارای نارسایی مزمن کلیه»سینال-اف« )فولیتروپین آلفا( 
برای القای تخمک گذاری در بانوانی که حتی با مصرف کلومیفن قادر به تخمک گذاری 
نیســتند، بلوغ فولیکول و رشــد تخمک، تحریک تخمک گذاری و تحریک تولید اسپرم 
اینها تنها بخشــی از ده ها داروی های تک مبتنی بر بیوتکنولوژی اســت که از ســوی 
فناوران و محققــان یکی از گروه های دانش بنیان تولید داروهــای بیوتکنولوژی تولید 
می شــود. این شرکت حالا سهم ۶۰ درصدی از صادرات دارویی کشور را بر عهده دارد 
و به بیش از ۳۰ کشــور صادرات دارد، ولی این شرکت اکنون در پیچ و خم های دالان 
تحریم ها قرار دارد، به گونه ای که به گفته آنها بانک های حتی کشــورهای دوســت نیز 
بــه دلیل عدم امکان ارتباطات بانکی ایران به نظام بانکی دنیا، از پرداخت پول های این 
شــرکت خودداری می کنند.این گروه دارویی در ســال ۱۴۰۱، علاوه بر اینکه مانع از 
خروج ۲.۷ میلیارد دلار ارز از کشــور شد، با سهیم بودن در ۶۰ درصد از سبد صادراتی 
دارویی کشــور و صادرات به ۳۲ کشــور، برای ایران ارزآوری نیز کرده اســت.فریدون 
مهبودی، بنیانگذار این شــرکت  دانش بنیان حوزه دارویی در گفت وگو با ایســنا، اظهار 
کرد: این گروه دارویی دارای محصولات متنوعی همچون چندین داروی ضد ســرطان 
اســت که اثربخشــی زیادی در درمان ســرطان ها دارند. یکی از این داروها پرتوزومب 
 HER۲ اســت؛ ماده ای که یک مونوکلونال آنتی بادی اســت و گیرنده خارجی پروتئین
را مهار می کند. HER۲ در ســطح خارجی تعداد زیادی از ســلول های ســرطانی یافت 
می شــود. مهار HER۲ رشد سلولی را متوقف خواهد کرد و منجر به آپوپتوز سلول های 
ســرطانی خواهد شد.وی با بیان اینکه این دارو در درمان سرطان پستان HER۲ مثبت 
در مراحل اولیه بیماری و متاســتاز تجویز می شــود، اظهار کــرد: پگاژن یکی دیگر از 
داروهای تولیدی این گروه اســت که برای کاهش احتمال عفونت در بیمارانی که تحت 

شیمی درمانی سرکوب کننده مغز استخوان قرار می گیرند و ریسک ابتلا به تب در آنها 
بالا اســت، استفاده می شود.مدیرعامل این شرکت دانش بنیان، داروی »پمبرولیزومب« 
را برای درمان انواع خاصی از ســرطان ها توصیف کرد که برای درمان ســرطان پوست 
)ملانوم و کارســینوم ســلول مرکل(، ریه، ســر و گردن، انواع خاصی از سرطان لنفوم 
)هوچکین و ســلول-B بزرگ(، کلیه، مثانه و مجاری ادراری، روده، کبد، پستان، دهانه 
رحم یا رحم و ســرطان های پیشرفته معده و مری مورد استفاده قرار می گیرد.مهبودی 
با اشــاره به تولید واکســن پاپیلومای ۴ ظرفیتی در این شرکت، یادآور شد: فاکتور ۸ 
بــرای درمان بیماران هموفیلی از دیگر محصولات دارویی این شــرکت اســت.وی به 
صادرات محصولات تولیدی این شــرکت اشــاره کرد و یادآور شــد: حدود ۶۰ درصد 
داروی صادراتی کشــور مربوط به این شــرکت می شود و کشورهای مقصد صادراتی ما 

شــامل روسیه، ترکیه، عراق، سوریه، آرژانتین، پرو و کشورهای امریکای لاتین است.
بنیانگذار این شــرکت خاطرنشان کرد: بیشتر داروهای صادراتی ما مربوط به داروهای 
ضد سرطان و داروهای مربوط به درمان بیماری MS بوده است. داروی »آلتبرل« برای 
درمان بیماری های خود ایمنی و »آدالیمومب« از دیگر اقلام صادراتی ما است.به گفته 
وی، »آدالیمومب« یک ســرنگ از پیش پر شــده حــاوی ۴۰ میلی گرم آدالیمومب در 
۰.۸ میلی لیتر اســت که برای کاهش علائم و نشــانه های بیماری آرتریت روماتوئید و 
همچنین جلوگیری از پیشــرفت تخریب ساختاری و بهبود عملکرد جسمی و فیزیکی 
در بیماران بزرگســالی که به آرتریت روماتوئید متوســط تا شدید فعال مبتلا هستند، 
تجویز می شــود.وی با بیان اینکه عمده صادرات این شرکت مربوط به داروهای مبتنی 
بر بیوتکنولوژی اســت، یادآور شد: رقیب ما در تولید داروهای بیوتکنولوژی چند کشور 
محدود پیشرفته صنعتی است و اخیرا کشور هند نیز به آنها اضافه شده است. داروهای 
بیوتــک ما در رقابت با این کشــور هم کیفیت بالایی دارند و هــم قیمت داروهای ما 
رقابت پذیر اســت.مهبودی به چالش های صادراتی شــرکت های دانش بنیان اشاره کرد 
و گفــت: بزرگترین چالش ما در این حوزه، ارتباطات بانکی اســت؛ در صورتی که این 
مشــکل مرتفع شــود،  صادرات داروهای بیوتکنولوژی ایران بــه بیش از ۳۰۰ تا ۴۰۰ 
میلیون دلار در سال می رسد و این ارتباطات بانکی برای ما بسیار حیاتی است؛ چرا که 
داروهای بیوتکنولوژی جزء اقلامی نیســتند که از طریق کشورهای واسط صادر شوند.

این محقق حوزه بیوتکنولوژی با تاکید بر اینکه نبود ارتباطات بانکی موجب شــده که 
انتقال پول در همکاری با کشــوری مانند عراق دشوار شود، افزود: این چالش در حدی 
گســترده است که حتی کشور سوریه به ما اعلام کرده اســت که به دلیل تحریم های 
بانکی با ما همکاری نخواهد داشــت و این امر موجب شــده که پول حاصل از صادرات 
به کشــور سوریه از ۴ سال قبل در این کشــور بماند.مهبودی اظهار کرد: این رویکرد 
کشور سوریه موجب شد که امسال بازار صادراتی ۱۵ تا ۲۰ میلیون دلاری به سوریه را 
رها کنیم، چون پول از این کشــور به ما باز نمی گردد.بنیانگذار این شرکت دانش بنیان، 
رفــع تعهد ارزی را از دیگر چالش های صادراتی شــرکت های دانش بنیان عنوان کرد و 
ادامه داد: رفع تعهد ارزی ۶ ماه اعلام شــده بود که امســال به یک سال افزایش داده 
شــد، ولی از ســوی دیگر پول های صادراتی ما باز نمی گردد و مــا در رفع تعهد ارزی 
با مشکلاتی مواجه می شــویم.وی در خصوص نحوه صادرات این شرکت به کشورهای 
مقصد، توضیح داد: ما به کشورهای روسیه، ترکیه و آرژانتین انتقال تکنولوژی داشتیم 
و به برخی از کشــورها صادرات دارو بوده است و در هر دو نوع صادرات، مشکل انتقال 

پول را داشته ایم.

مدیر کل بنادر و دریانوردی امیرآباد:

تخلیه و بارگیری انواع کالا در بندر 
امیرآباد از مرز ۲ میلیون تن گذشت

ایســنا/مازندران مدیر کل بنادر و دریانوردی امیرآباد گفت: عملیات تخلیه 
و بارگیــری انواع کالا در بندر امیرآباد در ســال جاری از مرز ۲ میلیون تن 
گذشــت.محمدعلی موســی پور گرجی امروز در گفت وگو با خبرنگاران در 
خصــوص میزان عملیات تخلیه و بارگیری ۲ میلیون تنی انواع کالا در بندر 
امیرآباد اظهار کرد: با اقداماتی که در سال گذشته انجام شده است توانستیم 
بالاترین میزان تخلیه و بارگیری را در ادوار فعالیت این بندر به ثبت برسانیم 
و در اهداف ســال جاری هم برنامه ریزی شــده تا رکورد بالاتری نسبت به 
ســال گذشته به ثبت برسد.مدیر کل بنادر و دریانوردی امیرآباد افزود : تنها 
پس از گذشت ۱۳۵ روز از سال جاری عملیات تخلیه و بارگیری کالا در این 
بندر از مرز ۲ میلیون و ۳۴ هزار و ۹۷۷ تن گذشــت که این آمار نسبت به 
مدت مشابه سال قبل رشد ۱۹ درصدی را نشان می دهد .این مسئول اعلام 
کرد: از عملیات تخلیه و بارگیری انجام شده، ۱ میلیون و ۳۵۶ هزار و ۱۸۶ 
تــن که میزان  ۶۸ درصد حجم تخلیه را در بــر می گیرد مربوط به واردات 
انــواع کالا،  شــامل غلات، روغن خام خوراکی، چــوب و غیره و  ۶۴۴ هزار 
و ۷۱۷ تن که میزان  ۳۲ درصد بارگیری را نشــان می دهد شــامل مصالح 
ســاختمانی، سیمان و لوله تو پر مربوط به صادرات و ترانزیت کالا است که 
با این توصیف در حجــم واردات کالا ۱۸ درصد و در صادرات ۳۲ درصد در 
هم سنجی با مدت مشابه سال قبل رشد داشته است.وی همچنین به نقش 
تعیین کننده ســرمایه گذاران بخش خصوصــی و اپراتور تخلیه و بارگیری 
در تامین تجهیزات اشــاره کرد و یادآور شــد: با استفاده از توان متخصصان 
بومی تجهیزات اســتراتژیک تخلیه و بارگیری تعمیــر و در حالت آماده به 
کاری کامل قرار دارند و بخشــی هم توسط سرمایه گذاران بخش خصوصی 
تامین شده است که با این اقدامات عملیات بندر از سرعت بهتری برخوردار 
شده است و نیز با سیاست های ســازمان بنادر و دریانوردی در سال جاری 
تجهیزات بیشــتری جهت ارتقاء توان عملیاتی به بندرامیرآباد الحاق خواهد 
شد.تخلیه و بارگیری انواع کالا در بندر امیرآباد از مرز ۲ میلیون تن گذشت 
موســی پور گرجی  با اشــاره به اینکه عمده بار صادراتی از بندر امیرآباد به 
کشور های حوزه C.I.S  سیمان، مصالح ساختمانی و مواد معدنی را تشکیل 
می دهد، افزود: عــلاوه بر موقعیت خاص این بندر و نزدیکی به کارخانجات 
سیمان اســتان های مازندران، گلستان، سمنان و تهران از طریق اتصال به 
شبکه ریلی، شرکت های کشتیرانی هم با تقویت ناوگان دریایی نقش مهمی 
را در رشــد بندر داشــته اند و امیدواریم با حمایت همه جانبه و تسهیل در 
امر صادرات، قوانین و مقررات شــاهد رشد بیشتری در سهم صادرات همه 
محصولات بازرگانان و تولیدکنندگان کشورمان باشیم.وی خاطر نشان کرد: 
با رشد ۲۱ درصدی تخلیه و بارگیری در بنادر شمالی از ابتدای سال جاری تا 
کنون بیش از ۳ میلیون و ۶۰۰ هزار تن کالا در دریای خزر جابجا شده است 

که ۵۶ درصد از این جابجایی سهم  بندرامیرآباد بوده است.

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب خوزستان:

آب شرب ۴۵۵۰ نفر 
در شهر باغملک و 

روستای کلدوزخ ایذه 
پایدار شد

ایسنا/خوزستان مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب خوزستان گفت: با اقدامات 
صورت گرفته برای تداوم خدمات رســانی به مشترکین در شهرهای استان، 
۴ هزار و ۵۵۰ نفر در شــهر باغملک و روســتای کلدوزخ ایذه از نعمت آب 
شرب بهداشتی و پایدار بهره مند شدند.صابر علیدادی در گفت و گو با ایسنا 
در خصوص جزییات اقدامات انجام شــده به منظور پایداری آب شرب مردم 
استان در تابستان سال جاری در شهر باغملک و روستای ایذه اظهار کرد: در 
باغملک با اصلاح خط اصلی انتقال آب شــهر به طول ۱۰۰۰ متر، از میدان 
جانبازان به طرف پل درویشــان حدود ۴۰۰۰ نفر از مردم شــهر باغملک و 
شــهرک درویشان از آب پایدار بهره مند شدند.وی با بیان اینکه ارزش ریالی 
پروژه ۵ میلیارد تومان بوده اســت، افزود: با اجرای این پروژه اهالی شهرک 
درویشــان باغملک و روستای چال محمدحسین از آب پایدار و بهداشتی و 
با کیفیت بهره مند شــدند.علیدادی در خصوص پایداری آب شرب روستای 
کلدوزخ ایذه عنوان کرد: با اجرای شــبکه توزیع آب در ۹ خیابان روســتای 

کلدوزخ ایذه ۵۵۰ نفر ساکن در این روستا از آب شرب بهره مند شدند.
وی ادامه داد: در عملیات اجرای شــبکه توزیع روستای کلدوزخ ایذه ۴ هزار 

متر شبکه توزیع و انشعابات آن با اعتبار ۱۵ میلیارد تومان احداث شد.

ورود پتروشیمی ها به انرژی های پاک
دبیرکل انجمن صنفی کارفرمایی صنعت پتروشیمی گفت: ۳۰ درصد جهش 

ظرفیت تولید صنعت پتروشــیمی در برنامه هفتم توسعه برنامه ریزی شده 
اســت که تحقق این مهم نیازمند الزام ها و زیرســاخت های لازم اســت.به 
گزارش ایسنا، احمد مهدوی  ابهری امروز در مراسم آغاز پانزدهمین همایش 
بین المللی صنعت پتروشیمی ایران با بیان اینکه نرخ رشد هشت درصدی و 
صادرات غیرنفتی سالانه ۲۳درصدی در برنامه هفتم توسعه دیده شده است 
که این موضوع شــامل صنعت پتروشیمی نیز می شود، اظهار کرد: ظرفیت 
تولید صنعت پتروشیمی در برنامه هفتم توسعه از ۹۶ میلیون تن کنونی باید 
به ۱۳۱.۵ میلیون تن برســد. این ۹۶ میلیون تن از برنامه های سوم تا ششم 
توسعه محقق شده اســت بنابراین ۳۰ درصد جهش در این برنامه، نیازمند 
الزام ها و زیرساخت هایی است که باید از سوی حاکمیت، شرکت ملی صنایع 
پتروشیمی و بخش خصوصی فراهم شود.وی با بیان اینکه بخش خصوصی 
اکنون باید رو به جلو حرکت کند و قابلیت خودش را نشان دهد، گفت: امضای 
۱۰ تفاهم نامه سرمایه گذاری پتروشیمی ها با وزارت نفت با هدف تولید روزانه 
۲۰۰ میلیون مترمکعب علاوه بر تأمین خوراک پایدار برای صنعت، به ناترازی 
گاز در کشور هم کمک می کند.مهدوی با تأکید بر لزوم تأمین خوراک پایدار 
صنعت پتروشیمی تاکید کرد: موانع توسعه صنعت پتروشیمی برای افزایش 
تولید باید رفع شــود. دولت چهاردهم نیز نگاه حمایتی و روشنی به بخش 
خصوصی دارد.وی با بیان اینکه صنعت پتروشــیمی صنعت پیشران کشور 
اســت که در سال های اخیر در ارزآوری و تولید بسیار به کشور کمک کرده 
است، اظهار کرد: صنعت پتروشیمی صادرات محور است و باید با وجود تحریم  
با رقبا رقابت کنیم.به گفته وی صنعت پتروشــیمی منتظر دولت نیست و با 
کمک شرکت ملی صنایع پتروشیمی بامنطق و بدون زیاده خواهی مسائل را 
پیگیری می کند تا به اهداف مورد نظر برســد و نقش صنعت پتروشیمی در 

اقتصاد ملی محقق شود.

عربستان به تقاضای بزرگترین 
مشتری نفتی خوش بین ماند

عربستان سعودی برای نخستین بار در سه ماه گذشته، قیمت فروش رسمی 
نفت خود به آسیا را به نشانه اطمینان از تقاضای بزرگترین منطقه واردکننده 
نفت در جهان، افزایش داد.به گزارش ایســنا، فهرست قیمت منتشره نشان 
داد شرکت دولتی آرامکوی سعودی، قیمت فروش رسمی گرید نفتی »عرب 
لایت« در ســپتامبر را برای مشتریان آســیایی، به میزان ۲۰ سنت افزایش 
داد و ۲ دلار در هر بشــکه بالاتر از قیمت پایه نفت عمان/دوبی تعیین کرد. 
با این حال، این افزایش، کمتر از افزایش ۵۰ ســنتی است که معامله گران و 
پالایشگاه ها در نظرسنجی بلومبرگ پیش بینی کرده بودند.اما قیمت فروش 
نفت عربســتان به مناطق دیگر، کاهش قابل توجهی داشــت. قیمت گرید 
»عــرب لایت« برای اروپــا، به میزان ۲ دلار و ۷۵ ســنت کاهش یافت که 
بزرگترین کاهش از زمان اوج شیوع پاندمی کووید ۱۹ بود. قیمت فروش به 

آمریکا هم بیشترین میزان کاهش را از فوریه داشت.

مدیرعامل راه آهن جمهوری اسلامی ایران گفت: امروز )۱۵ مرداد( پیش فروش بلیت قطارهای تابستان و اربعین از ساعت ۹ صبح آغاز شده است.
به گزارش ایسنا، سید میعاد صالحی در نشست خبری که امروز برگزار شد، اظهار کرد: امروز پیش فروش بلیت قطارهای کل کشور در بازه زمانی 
۲۴ مرداد تا انتهای تابستان از ۹ صبح آغاز شده و تا ۱۱ صبح ادامه دارد. همچنین از ساعت ۱۱ صبح به بعد نیز دسترسی آژانس های مسافرتی 
به بلیت ها باز خواهد شد.وی افزود: پیش فروش بلیت قطارهای اربعین نیز از ۹ صبح امروز آغاز شده است و متقاضیان می توانند از ۲۵ سکوی اینترنتی آن را تهیه کنند.معاون وزیر راه و 
شهرسازی با بیان اینکه با عرضه تمام بلیت ها به صورت اینترنتی دسترسی آحاد مردم به صورت یکسان است، گفت: بهای بلیت تهران - خرمشهر ۵۰۰ هزار تومان است که نصف قیمت 
بلیت اتوبوس بوده و بدیهی  است به جهت قیمت پایین تر و در عین حال ایمنی و رفاه بالاتر تقاضای بسیاری بویژه برای پیش فروش بلیت قطار وجود دارد.صالحی افزود: تلاش کردیم در 
ایام اربعین ۶۰۰ هزار صندلی رفت و برگشت برای جابجایی مسافران تامین کنیم. وی در پاسخ به اختلال موجود در سایت های خرید بلیت قطار گفت: ۲۵ سکوی خرید اینترنتی وجود 

دارد و مردم می توانند در صورت اختلال یک سکو به سکوی دیگری برای تهیه بلیت مراجعه کنند.

طبق اعلام بانک مرکزی از ابتدای ســال جاری تاکنون حدود ۷۰ هزار میلیارد تومان تســهیلات ازدواج و فرزندآوری 
پرداخت شده است.به گزارش ایسنا، شبکه بانکی از ابتدای سال جاری تاکنون بالغ بر ۵۶۳ هزار میلیارد ریال تسهیلات 
قرض الحســنه ازدواج به متقاضیان پرداخت کرده که در مقایســه با سهمیه تکلیفی بابت این تسهیلات تا تاریخ ۱۴ 
مرداد ۱۴۰۳ )مبلغ ۵۴۴ هزار میلیارد ریال(،  عملکرد بیش از ۱۰۳.۵ درصدی داشــته است.تسهیلات قرض الحسنه 

فرزندآوری نیز از ابتدای سال جاری تاکنون بالغ بر ۱۳۸ هزار میلیارد ریال به متقاضیان اعطا شده است.

در سال جاری انجام شدپیش فروش بلیت قطارهای مسافری آغاز شد

پرداخت ۷۰ هزار میلیارد تومان وام ازدواج و 
فرزندآوری

سهم ۶۰درصدی یک شرکت دانش بنیان در صادرات داروهای بیوتک
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از سوی محققان چینی؛

فرآیند جدیدی برای چاپ 
سه بعدی ابرخازن ارائه شد

در گفت وگو با مهر مطرح شد؛

خلف وعده برخی بانکها برای 
اعطای تسهیلات به دانش بنیان ها

گنجینه

ورزشی

تخت گاز

بازار ایرانی!!

ازهر دری خبری !!

معرفی آبارث ۶۹۵ کامپتیزیونه برای خداحافظی با فیات ۵۰۰ بنزینی

آبارث آخرین فیات ۵۰۰ بنزینی خود را با نام ۶۹۵ کامپتیزیونه معرفی کرده اســت. این خودرو ۱۸۰ اســب بخار قدرت دارد و قیمت آن از ۲۴ هزار دلار 
شروع می شود.حدود یک سال پیش، آبارث نسخهٔ اسپرت فیات ۵۰۰e الکتریکی را معرفی کرد و حالا سرانجام نسخهٔ بنزینی این هاچ بک دوست داشتنی 
ایتالیایی به آخر خط رســیده اســت. بدین منظور، آبارث مدل ۶۹۵ کامپتیزیونه را معرفی کرده است که آخرین فیات ۵۰۰ بنزینی آبارث خواهد بود. این 
خودرو اواخر امسال راهی بازار خواهد شد و با قیمت ۲۳,۹۰۰ دلار، به میزان قابل توجهی از آبارث ۵۰۰e با قیمت ۳۷,۱۴۰ دلار ارزان تر خواهد بود. ۶۹۵ 
کامپتیزیونه مدل ۲۰۲۳ از همان پیشرانهٔ ۱.۴ لیتری چهار سیلندر توربوشارژ آشنای آبارث استفاده می کند که ۱۸۰ اسب بخار قدرت دارد. برای انتقال 
نیروی این موتور به چرخ های جلو، خریداران می توانند گیربکس های پنج ســرعتهٔ دســتی یا اتوماتیک را انتخاب کنند. ازجملهٔ ویژگی های برجستهٔ این 
هاچ بک داغ ایتالیای می توان به سیستم اگزوز رکورد مونزای آبارث با چهار سر اگزوز، سیستم تعلیق Koni در جلو و عقب، رینگ های ۱۷ اینچی، کالیپرهای 
ترمز زردرنگ برمبو، شیشه های دودی، نمایشگر ۷ اینچی اطلاعاتی-سرگرمی با اپل کارپلی و اندروید اتو، صفحه آمپر دیجیتالی ۷ اینچی، غربیلک فرمان 

آلکانترا و داشبورد جدید مشکی مات اشاره کرد.

نویر به رکورد کاسیاس رسید

پیشنهاد

چهره روز

گلف روی باروت

کریستوفر واکن 
کریســتوفر واکــن بازیگــر آمریکایــی و 
اســکاتلندی تبار در ســال ۱۹۴۳ در شهر 
نیویورک متولد شــد. واکن قبل از ورود به 
صنعت سینما در یک سیرک مشغول حرفه 
تربیت شیرها بود و پس از آن به مدرسه رفت 
ولی خیلی زود درس را رها کرد. او زمانی که 
تنها ۱۰ ســال سن داشــت به همراه برادر 
دوقلوی خود در چنــد مجموعه تلویزیونی 
به ایفــای نقش پرداخت. او در ســال ۱۹۶۹ 
با جورجیــان تن ازدواج کــرد و در ۱۹۷۰ 
نام خود را از رونالد به کریستوفر تغییر داد. 
کریستوفر واکن در هفت دهه فعالیت هنری 
خود توانست یک بار و در سال ۱۹۷۸ جایزه 
اســکار را در بخش بهترین بازیگر نقش مکمل مرد دریافت و همچنین هشــتاد و چهارمین 
 Catch Me if You Can مراسم اسکار را اجرا کند. به احتمال فراوان بهترین فیلم واکن به فیلم
مربوط می شــود که به خاطر نقش آفرینی در این فیلم توانســت جایزه بفتای بهترین بازیگر 

مکمل مرد را به دست آورد.
مادر وی اهل اســکاتلند و پدرش آلمانی و یک نانوا بــود. واکن در نوجوانی و پیش از حرفه 
بازیگری مدتی تربیت کننده شــیر در یک ســیرک بود]۱[ و سپس برای ادامه تحصیل وارد 
دانشــگاه هوفسترا شــد اما پس از گذشت یک سال تحصیل در دانشگاه را رها کرد و بدنبال 
بازیگری رفت. واکن در زمانی که تنها ده سال داشت به همراه دو برادر دیگرش گلنِ و کِنِث در 
چند مجموعه تلویزیونی ظاهر شدند. از اولین نقش آفرینی های او می توان به قسمتی از سریال 
بلند نور راهنما با نام پســری که پشت دیوارها را می دید در سال ۱۹۵۶ اشاره کرد.واکن نام 
کوچک خود را در سال ۱۹۷۰ از رونالد به کریستوفر تغییر داد. او در سال ۱۹۶۹ با جورجیان 
تنُ ازدواج کرده و همچنان پس از چهل سال زندگی مشترک فرزندی ندارند. او در کارنامهٔ 
هنریش ۳۷ نامزدی جایزه دارد که ۲۷ بار آن از جمله اســکار بهترین بازیگر نقش مکمل را 
از آن خود کرده اســت.]۳[ او در هفت قســمت از شوی پربیننده پخش زندهٔ شنبه شب در 
فاصلهٔ سال های ۱۹۹۲ تا ۲۰۰۷ میزبان و مجری بوده است.وی در پرونده هنری خود اجرای 

هشتاد و چهارمین مراسم اسکار را در سالن کداک تئاتر را نیز داراست.

فرهنگ

تولید مایعی که از پوســیدگی دنــدان جلوگیری 
می کند

پوســیدگی های دندان اگــر درمان نشــوند درد، 
تورم و بــی خوابی همراه دارنــد از این رو گروهی 
از محققان دانشــگاه نیویورک یــک راه حل مقابله 
با پوســیدگی یافته اند که کارآمد و ارزان اســت.

به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از اینترســتینگ 
انجینرینگ، در این درمان از ماده فلوراید دی آمین 
نقره)SDF( اســتفاده شده که یک مایع ارزان قیمت 
برای جلوگیری از پوسیدگی است و حتی اجازه نمی 
دهد وضعیت پوسیدگی های موجود نیز بدتر شود. 
طبق بیانیه محققان این مایع مقابله با پوســیدگی 
مشابه ســیلانت های دندانی عمل می کند.ریچارد 
نیدرمن پروفســور اپیدمولوژی و ترویج سلامت در 
کالج دندانپزشــکی دانشگاه نیویورک و مولف ارشد 
پژوهــش می گوید: همزمان تحقیقــات روزافزونی 
نشان دهنده آن است که SDF می تواند با پوسیدگی های دندان مقابله کند و نیاز به سوراخ کردن و پرکردن 
دندان را کاهش دهد.پوسیدگی دندان یکی از نگرانی های رایج درباره کودکان در سراسر جهان است. مرکز 
کنترل و پیشــگیری از بیماری آمریکا از برنامه تهیه ســیلانت در مدارس پشــتیبانی می کند تا به کاهش 
پوسیدگی و حفظ سلامت دهان و دندان کمک کند. در این برنامه متخصصان دندان یک پوشش محافظتی 
روی دنــدان های دانش آمــوزان به کار می برند. اکنون SDF به عنوان یک ماده افزودنی جالب توجه به این 
برنامه افزوده است.طبق بیانیه محققان SDF در اصل توسط سازمان غذا و داروی آمریکا برای برطرف کردن 
حساسیت در دندان ها تایید شده است.این مایع به طور مستقیم روی سطح دندان به کار می رود و باکتری 
های عامل پوسیدگی را حذف می کند. علاوه بر آن مایع مذکور رمینرالیزاسیون دندان را ترویج می کند و 

در نتیجه از پوسیدگی جلوگیری می شود.

کارامد و ارزان؛

تولید مایعی که از پوسیدگی دندان جلوگیری 
می کند
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گلف روی باروت دومین کتاب آیدا مرادی آهنی بعد از مجموعه 
داستان پونز روی دم گربه، رمانی با داستانی معمایی است درباره 
زنی جوان که بعد از ملاقات با حامی نواح پور، درگیر یک سری 
بازیهای خطرناک می شود و درست زمانی که تصمیم می گیرد 
ایــن مرد و اتفاقات پیرامونش را فراموش کند، آشــنایی با پدر 
حامی، او را وارد مســیر جدیدی می کند.راوی گلف روی باروت 
خانم ســام است، زن تنهایی که پدر و مادر و شوهرش خارج از 
کشور هستند، هیچ دوستی ندارد و می خواهد یک بیزینس منِ 
درجه یک شــود. خانم ســام داســتانش را با دو صدا و ضمیر 
مختلــف، یکی صدای خودش با ضمیر اول شــخص و دیگری 
صدای درونی با دوم شــخص که اغلب خطاب به خود اوست و 
به مرور این دو تبدیل به ما می شوند، روایت می کند.انظر زمانی، 
داستان در سه دوره مختلف اتفاق افتاده است که بدون داشتن 
یک توالی مرتب روایت می شــوند: دوره سه ماهه آشنایی خانم سام با حامی و حواشی پیرامون این آدم، سفر دریایی 
که خانم سام با نبی نواح پور ملاقات می کند و زمان حال که راوی ضمن تحلیل هر آنچه که اتفاق افتاده، نتیجه خیلی 
از کارهایش را می بیند. در حین این روایت ها بخشی از گذشته این سه نفر هم معلوم می شود.درباره گلف روی باروت

گلف روی باروت با معمای ناپدید شدن یک فرد شروع می شود و فصل به فصل خواننده را مشتاق به خواندن و علاقه مند 
بــه ســردرآوردن  از ماجرا می کند. با مطالعه این کتاب، می توانید روایت زنــی را بخوانید که به خاطر عجول بودن و 
لجبازی هایش شکســت هایی را تجربه می کند؛ هر چند که باعث می شوند به هویت تازه ای از خودش برسد. داستان 
آدمی را بخوانید که از یک دیدار تصادفی ساده، بازی پیچیده ای را آغاز می کند. یا داستان یک اعتقاد که دلیلی برای 
بزرگترین شکســت یک مرد می شود.ممنونم از خانم آیدا مرادی آهنی به خاطر نوشتن رمانی که به نظر من یک سر 
و گردن از داســتان های ایرانی که طی این چند سال خواندم، بالاتر است.به جرأت می توانم بگویم که این کتاب تمام 
ویژگی های یک داستان خواندنی را دارد: سوژه ای متفاوت درباره فساد پول و قدرت، شخصیت پردازی قوی، تنوع مکانی 
شامل خانه و باغ و سفارت روسیه تا درون کشتی و کشورهای ایتالیا و لبنان.یکی دیگر از مواردی که کتاب را علی رغم 
حجم زیادش خواندنی تر می کند، تشبیهات جالب و خلاقانه ای است که نویسنده در جای جای داستانش آورده است؛ 

مانند این چند تشبیه که شخصا آن ها را بسیار می پسندم:

سنگربان بایرن مونیخ با کلین شیت در دیدار برگشت برابر لاتزیو به رکورد ایکر کاسیاس رسید.به گزارش ایسنا، بایرن مونیخ در دیدار برگشت دور یک هشتم نهایی لیگ 
قهرمانان اروپا برابر لاتزیو نمایش بسیار خوبی داشت و توانست با سه گل به پیروزی دست پیدا کند و مقتدرانه راهی دور بعد شود.مانوئل نویر با بسته نگه داشتن دروازه اش 
در ورزشگاه آلیانس توانست به رکورد ایکر کاسیاس اسپانیایی برسد.به نوشته شبکه Opta، مانوئل نویر در صدوسی وششمین بازی اش پنجاه وهفتمین کلین شیت خود را 
در لیگ قهرمانان اروپا به ثبت رساند تا به رکورد ایکر کاسیاس برسد که در صدر فهرست دروازه بان هایی قرار داشت که بیشترین کلین شیت را در تاریخ لیگ قهرمانان 
اروپا به نام خود به ثبت رسانده اند.البته ایکر کاسیاس در ۱۷۷ بازی موفق به ثبت ۵۷ کلین شیت شد این در حالی است که نویر در ۱۳۶ بازی این رکورد را به ثبت رساند.

در جایگاه سوم هم بوفون ایستاده است که توانست ۵۲ کلین شیت را به ثبت برساند.

محققان دانشــگاه پتروشیمی چین فرآیندی برای چاپ سه بعدی ابرخازن ارائه 
کردند کــه در آن بدون نیاز به افزودنی می توان میکــرو ابرخازن های گرافنی 
)MSC( را تولیــد کرد.بــه گزارش خبرگــزاری مهر، این میکــرو ابرخازن های 
گرافنی از ویژگی های الکتروشیمیایی جالبی برخوردار بوده و می توان از آن در 
ادوات پوشــیدنی استفاده نمود. این فناوری بر محدودیت های موجود در تولید 
ابرخازن ها غلبه کرده و قطعه ای برای استفاده در نسل بعدی ادوات الکترونیکی 
پوشیدنی ارائه می دهد.دستگاه های پوشیدنی نیاز به قطعاتی برای تامین انرژی 
دارند که این قطعات نظیر باتری های صلب، محدودیت هایی برای طراحی البسه 
با خود به همراه دارند. میکرو ابرخازن های گرافنی به الکترودهای متخلخلی که 
دارند می توانند به سرعت مقادیر زیادی انرژی را در خود ذخیره کنند و تخلیه 
این انرژی نیز به ســرعت انجام می شود. توانایی ســریع شارژ و انعطاف پذیری 
ابرخازن ها در برابر تعداد شارژ/دشــارژهای زیاد باعث شده تا آن ها برای تولید 
منسوجات الکترونیکی گزینه ایده آلی باشند.البته تولید ابرخازن ها با روش های 
معمولی کاری پیچیده و دشوار است و نیاز به دقت بالایی دارد. گرافن می تواند 
گزینه مناسبی برای ساخت الکترود در میکرو ابرخازن های گرافنی باشد، هرچند 
که پخش شــدن گرافن در جوهر قابل چاپ دشوار اســت. از این رو محققان 
به سراغ اکســیدگرافن رفتند. این گروه تحقیقاتی جوهری ساختند که نیاز به 
افزودنی خاصی نداشته و می تواند برای چاپ میکرو ابرخازن های گرافنی استفاده 
شود.این گروه مشتقات گرافنی را در محلول حاوی گلیسیرین/آب پخش کرده 
و یک جوهر ویسکوز ساختند که می تواند برای چاپ استفاده شود. با این جوهر 
محققان میکرو ابرخازن های گرافنی ساختند که عملکرد بسیار جالب توجهی 
داشــته و از ادغام آن ها کنار هم می توان ولتاژ ۱۹۰ ولت را تامین کرد. قابلیت 
شخصی ســازی این ابرخازن ها موجب شــده تا بتوان برای انواع نیازها آن ها را 
طراحــی و تولید کرد.از این میکرو ابرخازن های گرافنی می توان برای توســعه 

صنعت میکروالکترونیک، زیست حسگر و انواع تجهیزات حساس استفاده نمود.

رییس هیات مدیره یک شرکت دانش بنیان گفت: برای دریافت تسهیلات بانکی و 
صدور ضمانت نامه، ۵میلیارد تومان ســپرده کردیم، ولی بانک یک ماه است پاسخ 
نمی دهد برخی شرکت های دیگر نیز همین شرایط را دارند.مصطفی تقی پور رئیس 
هیات مدیره یک شــرکت دانش بنیان فعال در حوزه تجهیزات پزشکی در گفت و 
گو با خبرنگار مهر، با گلایه از عدم همکاری برخی بانک ها برای اعطای تسهیلات به 
شرکت های دانش بنیان در این باره توضیح داد و گفت: صندوق نوآوری و شکوفایی 
ریاست جمهوری امســال بسته رشــد تولید را طراحی کرد و قرار بود در راستای 
افزایش تولید و فروش شرکت های دانش بنیان، برخی بانک ها به شرکت ها تسهیلات 
ارائه دهند که متاسفانه در مواردی محقق نشده است.بانک ها برای اعطای تسهیلات 
همکاری نمی کنند / گفتند بیایید ضمانت نامه را پس بگیرید!این فعال فناور ادامه 
داد: صنــدوق نوآوری ایــن موضوع را به بانک ها اعلام کــرده و بانک ها اعطای این 
تسهیلات را در کارگروه خودشان مصوب و اعلام کردند که شرکت ها، ضمانت نامه 
بانکی بیاورند. ما و برخی شــرکت های دانش بنیــان در حوزه های مختلفی اعم از 
مخابرات و الکترونیک برای گرفتن ضمانت نامه های بانکی از صندوق، چند میلیارد 
)شرکت ما ۵ میلیارد تومان( سپرده کردیم و در حال حاضر بانک بیش از یکماه است 
که حاضر نیســت حتی پاسخ ما را بدهد! روز گذشته از صندوق نوآوری با ما تماس 
گرفتند و گفتند روی این وام حســاب نکنید و ضمانت نامه را پس بگیرید! ســوال 
من این است که از یک ماه پیش تاکنون خواب سرمایه شرکت چقدر می شود؟وی 
در ادامه تصریح کرد: قرار بود به رشــد تولید شرکت های دانش بنیان کمک شود، 
نه اینکه پشــت پا به آنها بزنند. شرکت ما درخواست ۱۰۰ میلیارد تومان تسهیلات 
داشت که با ۳۰ میلیارد تومان آن موافقت شد اما در نهایت به دلیل عدم همکاری 

بانک، این تسهیلات به شرکت داده نشد.
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قائم مقام بنیاد ملی نخبگان گفت: در نامه ای به شورای پول و اعتبار 
پیشــنهاد دادم مبلغ وام ودیعه مســکن به یک میلیارد تومان و وام 
خرید مســکن نیز به ۳ میلیارد تومان افزایش یابد.سید سلمان سید 
افقهی در گفت وگو با خبرنگار مهر، درباره آخرین وضعیت وام خرید 
و ودیعه مســکن نخبگان اظهار کرد: در حال حاضر وام خرید مسکن 
نخبگان یک میلیارد تومان و وام ودیعه مســکن ۳۰۰ میلیون تومان 
است اما با توجه به اینکه در شرایط حال حاضر کسی نمی تواند با یک 
میلیارد تومان خانه بخرد، در نامه ای به شورای پول و اعتبار پیشنهاد 
دادم مبلغ وام ودیعه مسکن به یک میلیارد تومان و وام خرید مسکن 
نیز به ۳ میلیارد تومــان افزایش یابد.قائم مقام بنیاد ملی نخبگان با 
اشــاره به اینکه سال گذشته در هیأت امنای بنیاد ملی نخبگان تهیه 
۱۰۰۰ واحد مسکونی برای نخبگان مصوب شد، افزود: تأمین اعتبار 
این طرح به سازمان برنامه موکول شده اما این سازمان متأسفانه علی 
رغم پیگیری هایی که انجام شــده، هنوز هیچ اعتباری را به این کار 
اختصاص نداده اســت.بیمه تکمیلی نخبگان در راه اســت قائم مقام 
بنیاد ملی نخبگان از طــرح جدید بنیاد برای بیمه تکمیلی نخبگان 
هزار نفر از نخبگان خبر داد و گفت: یکی از برنامه هایی که در دستور 
کار بنیاد ملی نخبگان قرار دارد بحث بیمه تکمیلی این عزیزان است 
که پیشنهاد دادم بالاترین تعهدات بیمه ای برای نخبگان در نظر گرفته 
شــود که برای هر فرد تقریباً در ماه یک میلیون و ۲۰۰ هزار تومان 

و در سال برای هزار نفر، ۱۲ هزار میلیارد تومان باید پرداخت کنیم.
بیمه هزار نخبه با بالاترین تعهدات بیمه ای قطعی شد وی ادامه داد: 
البته به من گفته شد تعهدات بیمه ای کم شود تا افراد بیشتری تحت 
پوشش بیمه قرار بگیرند که بنده پاسخ دادم یا کسی را بیمه نمی کنیم 
یا اگر این کار را انجام می دهیم، باید بهترین شــرایط را فراهم کنیم. 
در حــال حاضر بیمه تکمیلی برای هزار نفر از نخبگان قطعی شــده 
ولی اجرای چنین طرح هایی به تأمین اعتبار گره خورده است. بودجه 
۱۴۰۲ بنیاد تنها ۲۵ درصد محقق شــده است!ســید افقهی با بیان 
اینکه بودجه بنیاد در سال ۱۴۰۲ تاکنون تنها ۲۵ درصد محقق شده 
و این موضوع باعث شــده که در برنامه ها و حمایت هایمان با مشکل 
مواجه شــویم، تصریح کرد: ما تحت فشار هستیم و از دوستان بارها 
هم پیگیری کردیم.وی ادامه داد: با توجه به اینکه رئیس بنیاد، معاون 
علمی رئیس جمهور است، متأسفانه این درکِ اشتباه وجود دارد که 
ســازمان برنامه وقتی بودجه ای را برای معاونت لحاظ می کند، عنوان 
می کند که بودجه بنیاد هم در دل آن قرار گرفته در حالی که رئیس 
بنیاد با حفظ سمت، معاون علمی رئیس جمهور است.اولویت سازمان 
برنامه و بودجه نخبگان نیست قائم مقام بنیاد ملی نخبگان بیان کرد: 
بارها این را گفته ایم که دولتی که می خواهد چند میلیون مســکن 
بســازد برای هزار مسکن نخبگان نباید دچار مشکل باشد و البته هم 
نیســت، ولی مساله این اســت که اولویت عزیزان در سازمان برنامه 
و بودجه نخبگان نیســت. وقتی بودجه بنیاد تنها ۲۵ درصد محقق 
شــده و از طرفی طرح مسکن نخبگان محقق نشده و طرح جذب در 
دستگاه های اجرایی به دلیل عدم تأمین اعتبار در برخی جاها مشکل 
اعتبار دارد، برداشت ما این است که نخبگان در اولویت قرار ندارند و 
طرح های مربوط به آنها اجرایی نمی شود. شعار نخبه پروری می دهیم 
امــا در عمل هیــچ کاری انجام نمی دهیم وی افــزود: مرتباً از نخبه 
پــروری، نخبه گزینی و نخبه گماری صحبت می کنیم اما هیچ اتفاق 
خاصی در عمل برای آنها رقم نمی خورد. در حال حاضر برای پیشبرد 
برنامه های جاری بنیاد با اعتبارات موجود، با مشکل مواجه هستیم و 
وضعیت نامطلوبی داریم. در صورتی که نسبت فایده به هزینه در حوزه 
نخبگان به شدت بالا اســت ولی ما این را در نظر نمی گیریم و بنده 

معتقدم متأسفانه تقسیم درست بودجه اتفاق نمیفتد.
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تهران !!

آیا نسخه جاده ای هایپرکار لمان پژو ۹X8 ساخته خواهد شد؟
یکی از خبرســازترین خودروهای چند سال اخیر مســابقات لمان را می توان پژو ۹X8 دانست. از همان زمان معرفی این خودرو 
شایعاتی درباره احتمال تولید نسخه جاده ای وجود داشت و حالا رئیس پژو به سؤالات دراین باره پاسخ داده است.زمانی که قوانین 
جدید مسابقات لمان برای اولین بار منتشر شد ابهاماتی درباره الزامی بودن یا نبودن تولید نسخه جاده ای از مدل های حاضر در 
پیســت به وجود آمد. همین امر باعث ایجاد شــایعاتی درباره تولید نسخه جاده ای از هایپرکار پژو ۹X8 شد اما چنین چیزی رخ 
نداد. البته به طور خلاصه باید گفت طبق قوانین مسابقات لمان تولید نسخه جاده ای از مدل های مسابقه ای الزامی نیست هرچند 

به نظر می رسد روزنه امیدی برای تولید ۹X8 با پلاک شخصی وجود داشته باشد.

گریزمان و کاسیمیرو در راه پیوستن به رونالدو؟
دو بازیکن بزرگ فوتبال اروپا با النصر به توافق دست پیدا کردند و راهی این تیم عربستانی خواهند شد.به گزارش ایسنا، علی الحربی، 
خبرنگار عربستانی اعلام کرد باشگاه النصر با آنتوان گریزمان، بهترین گلزنان تاریخ باشگاه اتلتیکومادرید، و کاسیمیرو، هافبک برزیلی 
منچستریونایتد، به توافق دست پیدا کرده است و این دو بازیکن در تابستان پیش رو پیراهن النصر را بر تن خواهند کرد.این خبرنگار 
عربستانی مدعی شد که هم گریزمان و هم کاسیمیرو موافقت خود را برای حضور در النصر اعلام کرده اند و توافقات نهایی صورت گرفته 
است.النصر در فصل جاری با درخشش کریستیانو رونالدو عملکرد بسیار خوبی از خود نشان داده است و هم در رقابت های لیگ عربستان 

و هم در لیگ قهرمانان آسیا از مدعیان اصلی قهرمانی است.

پیشنهاد

چهره روز

کتاب ظلمات سپید
کتاب ظلمات سپید روایت سفرهای اکتشافی و ماجراجویی های 
باورنکردنــی هنــری ورزلــی )henry worsley( در قطب جنوب 
)جنوبگان( به روایت دیوید گرن اســت. روایت مبارزه و تلاشــی 
جسمی و روحی که گاه فراتر از توان بشر است. وسعت بی پایانی 
را تصور کنید که در آن نور خیره کننده ی منعکس شده از سطح 
برف چشــمانتان را می زند. با هربار تنفس ســوز سرمای منفی 
هشــتاد درجه را به شــش ها وارد می کنید و پیشروی با وجود 
بادی که هرلحظه شــما را به عقب می راند ســخت و ســخت تر 
می شــود. وزن ســورتمه و وســایلی که به همراه دارید چیزی 
حدود ۱۵۰ کیلوگرم است و آن ها را با یک  طناب به دور کمرتان 
بسته اید. کمی که پیش می روید تنها چشم انداز پیش رو چوب های 
اسکی تان است و  حالا باید شروع کنید به بالا رفتن از یک شیب 
بسیار تند ولی انگشتان دست و پایتان را حس نمی کنید. خسته 
و ناامیدید ولی ذهنتان به شــما نهیب می زند کمی دیگر پیش بروید چون برای رســیدن به قطب جنوب باید روزانه 
حدود ۱۳ کیلومتر در برف و بوران پیشــروی کنید. این بخشــی از شرح مصایب سفرهای جذاب و اعجاب انگیز هنری 
ورزلی، اکتشاف گر بزرگ قطب جنوب در کتاب ظلمات سپید بود. هنری که سابقه ی حضور در ارتش و تمرینات سخت 
و طاقت فرســا را داشت، تصمیم گرفت تا به تبعیت از اسطوره ی مجسم خود، ارنست شکلتون سفر اکتشافی بزرگی را 
ترتیب دهد. ارنست شکلتون که هنوز هم از او به عنوان مدیری مدبر یاد می کنند و در حوزه های مدیریت و برنامه ریزی 
الگوی بســیار موفقی است، در سال ۱۹۰8 برنامه ی اکتشاف نمرود را برنامه ریزی کرد و به همراه گروهش عازم قطب 
جنوب شد. او  در حالی که تنها ۱۷۰ کیلومتر با مقصد فاصله داشت به دلیل کمبود منابع غذایی و در خطر بودن جان 
افراد گروهش تصمیمی جســورانه گرفت و از راه آمده بازگشت. این شرح تلاش ناکام شکلتون و تصمیم شجاعانه اش، 
هنری جوان را که هنوز در مدرســه تحصیل می کرد و از طریق کتاب خاطرات سفر اکتشافی شکلتون با او آشنا شده 

بود، سخت تحت تاثیر قرار داد.

آدام سندلر
آدام ســندلر یکی از پردرآمدترین بازیگران هالیوود 
است. او کارنامه ی ســینمایی پرباری دارد، با اینکه 
بیشتر اوقات نقش یک مرد نسبتاً دیوانه اما مهربان 
را بازی کرده اســت. برخی شــاید فیلــم های او را 
کمدی هایی احمقانه بدانند، اما تماشاگران کماکان 
او را دوســت دارند. آدام در بروکلین، نیویورک در ۹ 
ســپتامبر سال ۱۹۶۶ زاده شــد، مادرش یک معلم 
مدرســه مهد کودک، و پدر او استنلی سندلر، یک 
مهندس برق بود، خانواده وی یهودی هســتند و از 
مهاجران یهودی روســی تبارند. او پس از نقل مکان 
در سن ۶ سالگی در منچســتر، نیوهمپشایر بزرگ 
شد، وی در دبیرستان مرکزی منچستر تحصیل کرد. 
سندلر از دانشگاه نیویورک، مدرسه هنر تیش در سال 
۱۹88 فارغ التحصیل شد. سندلر پس از حضور موفق 
در یک برنامه زنده تلویزیونی به نام saturday night live در چندین فیلم هالیوودی حضوری موفق داشــت 
به طوری که مجموع این فیلم ها فروشــی در حدود ۲ میلیارد دلار آمریکا داشــت.]۲برخی از آثار معروف 
سندلر عبارتند از:آقای دیدز )۲۰۰۲(، پنجاه قرار اول )۲۰۰۴(، کلیک )۲۰۰۶( و تو حریف زوهان نمی شی 
)۲۰۰8(، قصه های وقت خواب )۲۰۰8(؛ و هچنین فیلم پیکســل ها، پینه دوز، مخلوط اشاره کرد. کمدین، 
خواننده، فیلم نامه نویس و تهیه کننده آمریکایی است. او از سال ۱۹۹۰ تا ۱۹۹۵، قبل از بازی در فیلم های 
هالیوودی، یکی از بازیگران سریال Saturday Night Live بود که مجموعاً بیش از ۴ میلیارد دلار در گیشه به 
دست آورد. او در سال ۲۰۲۲ دارایی خالص تخمینی ۴8۰ میلیون دلاری داشت و قراردادی برای سه فیلم 

دیگر با نتفلیکس به ارزش بیش از ۳۵۰ میلیون دلار امضا کرد.]۱[

فرهنگ

نماینــدگان مجلس از محل منابع حاصل از عوارض صادراتی 
کلیــه مواد و محصولات معدنی، اعتبــارات لازم برای اجرای 
قانون جهش تولید دانش بنیان را پیش بینی کردند. به گزارش 
خبرنگار مهر، نمایندگان مجلس شــورای اسلامی در جلسه 
نوبت صبح امروز )سه شــنبه ســوم بهمن مــاه( و در جریان 
رســیدگی به گزارش کمیســیون تلفیق لایحه بودجه سال 
۱۴۰۳ در بخــش درآمدی، با بندهای الحاقی ۲ و ۳ تبصره ۶ 
این لایحه موافقت کردند. بند الحاقی ۲- وزارت امور اقتصاد و 
دارایی مکلف است نسبت به واریز کلیه منابع حاصل از عوارض 
صادراتی کلیه مواد و محصولات معدنی صنایع معدنی، فلزی و 
غیر فلزی، محصولات نفتی، گازی و پتروشیمی به صورت خام 
و نیمه خام به ردیف درآمدی شــماره ۱۱۰۵۲۰ مالیات موضوع بند )ز( تبصره ۶ قانون بودجه سال ۱۴۰۲ کل 
کشــور به ردیف درآمدی شماره ۱۱۰۵۱8 و حقوق ورودی ماشین آلات، تجهیزات و قطعات تولیدی، صنعتی، 
معدنی و کشــاورزی به ردیف درآمدی شماره ۱۱۰۴۱8 جدول شماره پنج این قانون اقدام نماید.میزان قطعی 
عوارض صادراتی و فهرست کالاهای مشمول ظرف ۲ ماه پس از ابلاغ این قانون به تصویب هیأت وزیران می رسد. 
کلیه منابع حاصله جهت اجرای قانون جهش تولید دانش بنیان به معاونت علمی و فناوری و اقتصاد دانش بنیان 
ریاست جمهوری اختصاص می یابد به نحوی که معادل ۵۰ درصد از آن صرف افزایش صندوق نوآوری و شکوفایی 
شــود تا زمان تصویب فهرست کالاهای مشمول این بند، فهرست تصویب نامه هیأت وزیران، موضوع بند )ص( 
تبصره ۶ قانون بودجه ۱۴۰۱ مبنای اجرای این بند می باشد.سازمان برنامه و بودجه کشور مکلف است تخصیص 
ردیف هزینه ای بند را هر ماه به صورت یک دوازدهم صادر نماید. دبیرخانه شورای راهبردی فناوری ها و تولیدات 

دانش بنیان موظف است گزارش عملکرد این بند را هر ۶ ماه یک بار در اختیار مجلس قرار دهد. 

منابع مالی برای اجرای »قانون جهش تولید 
دانش بنیان« تعیین شد
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لهستان با برتری برابر اسلوونی به عنوان نخستین تیم راهی نیمه نهایی المپیک شد.به گزارش ایسنا، در اولین دیدار مرحله یک چهارم نهایی والیبال مردان در 
المپیک پاریس، لهستان و اسلوونی به مصاف هم رفتند که شاگردان گربیچ در ست نخست نمایش خوبی داشتند و ۲۵ - ۲۰ برنده شدند.اسلوونی که تیم بدون 
شکست رقابت ها بود توانست در ست دوم بازی را برابر کند و در شرایطی که در امتیازهای پایانی عقب افتاده بود، ۲۶ بر ۲۴ برنده شد. لهستانی ها در ست سوم بهتر 

از قبل عمل کردند و با ۶ امتیاز اختلاف توانستند ۲۶ بر ۱۹ پیروز شوند.  در نهایت لهستان در ست چهارم توانست ۲۵ بر ۲۰ پیروز شود و راهی نیمه نهایی شود.

لهستان اولین تیم راه یافته به نیمه نهایی والیبال المپیک
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